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Formulier Vragen bij de Jaarstukken 2020

Nr. Fractie Fnr. Document Pagina 
nr. Vraag Wethouder

1 ZV 49 B 5 3.1 Wanneer kunnen we de percentages uit de klimaatmonitor verwachten (schema 
3.1)? Er wordt wel vermeld dat de landelijke monitor de cijfers pas na 1,5 jaar 
oplevert. Maar wordt dan als startdatum genomen? 

Antwoord:
% CO2 is als effectindicator bij raadsbesluit van 17 februari 2020 (zie agendapunt 7a) 
vervallen. Bij de toelichting van het raadsbesluit en ook in diverse eerdere memo’s is 
gemeld dat dé landelijke monitor voor deze indicator pas 1,5 jaar later de data kan 
leveren. Het getal is dus nu ook niet beschikbaar. De meest recente info is 
opgenomen in de Rapportage Duurzaam (arcgis.com). Deze rapportage is op 31 
maart 2021 in iBabs gepubliceerd. Evt. verdiepende vragen kunnen ook gesteld 
worden bij de themabijeenkomst van 18 mei 2021 waar u voor uitgenodigd bent.

Paalvast

2 VVD 7 B 
(Producten 

en 
prestaties)

5 In tabel 3.2 staat aangegeven dat er niks is begroot en uitgegeven aan 
ongediertebestrijding. Zijn er geen meldingen geweest van ongedierte? En als er 
meldingen zijn geweest is hierop actie ondernomen, door bijvoorbeeld het 
daadwerkelijk bestrijden van de ongedierte? 

Antwoord:
Deze regel in de tabel is verouderd en komt te vervallen. Ongediertebestrijding is 
vanaf 2020 ondergebracht onder begrotingsproduct “Dagelijks beheer en klein 
onderhoud”. Er zijn meldingen geweest en er is actie ondernomen.

Groeneveld

3 Zó! 1 B2 1 1.6 Bij de inkomensondersteunende voorzieningen zijn de inkomsten en uitgaven 
veel hoger dan in de begroting. Komt dit door de Corona-maatregelen?

Antwoord:
Inderdaad, de Tozo regeling verloopt met haar inkomsten en uitgaven via deze 
doelstelling.

Van Driel

https://ris2.ibabs.eu/Agenda/Details/Zoetermeer/7b0ff5d9-ecd6-4f02-8670-140c00f88e8b
https://zoetermeer.maps.arcgis.com/apps/MapSeries/index.html?appid=27c659cb1dff442c8b7b9aade46b7067
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4 Zó! 2 B2 4 2.2 De tevredenheid over de huishoudelijke hulp (HH) daalt. Daar is geen eenduidige 
reden voor gevonden. Wordt er nog verder onderzoek gedaan? Zo nee, waarom 
niet?

Antwoord:
Hier wordt geen nader onderzoek naar gedaan, daarvoor is de afwijking te gering en 
de verwachting is dat ook nader onderzoek geen eenduidige verklaring op zal 
leveren.

Ter Laak

5 Zó! 3 B2 4 2.2 Wat is de reden dat het team van aanvoerders is opgeheven?

Antwoord:
Het team van wijkaanvoerders is opgezet met een tijdelijk karakter om kennis en 
ervaring op te doen met een gemeentelijk meldpunt voor (zorg)professionals uit het 
Wijkzorgnetwerk om ingewikkelde, vastgelopen casuïstiek te melden en op te lossen. 
Deze casuïstiek bleek voor een groot deel samen te lopen met de casuïstiek die in de 
later gestarte ‘pilot procescoördinatie’ gemeld werd. In 2019 is de pilot 
procescoördinatie afgerond. Dit resulteerde in een structurele inzet van het team 
procescoördinatie en is ervoor gekozen het meldpunt voor Wzn professionals voor 
vastgelopen casuïstiek op deze plek te organiseren. De aanvoerderscapaciteit is 
ondergebracht bij procescoördinatie, waarmee het aanvoerdersteam is opgeheven 
per 1 januari 2020.

Ter Laak
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6 Zó! 4 B2 12 7.5 Anders dan begroot is 526.000 uitgegeven aan Algemene baten en lasten directie 
stad. Waarom is dat? (De toelichting op pag. 159 van bijlage 1 is nogal algemeen 
voor zo’n groot bedrag.)

Antwoord:
Voor de realisatie van producten wordt personeel ingezet. In de programmabegroting 
is daartoe budget opgenomen dat is gebaseerd op de daarvoor vastgestelde formatie 
en de daarbij behorende schalen. Deze afwijkingen worden vooral veroorzaakt door 
boventalligen en langdurig zieken. De boventalligen zijn nog wel in dienst, maar 
passen niet meer in de bestaande formatie. Daarnaast heeft de gemeente te maken 
met langdurig zieken. Als deze vervangen worden heeft de gemeente te maken met 
dubbele lasten, de lasten van de vervanging (die vaak ook duurder is) en de lasten 
van de langdurig zieken. Het verschil tussen begrote lasten en werkelijke lasten 
bedroeg in 2020 ca. € 414.000. 
 
Daarnaast moest het personeel als gevolg van de COVID-19 en de daarbij 
uitgeroepen landelijke lockdown noodgedwongen thuiswerken, waarbij er in sommige 
gevallen frictie is ontstaan tussen de werk- en de privésfeer. Hierdoor konden 
geplande werkzaamheden niet of vertraagd uitgevoerd worden. Door deze exogeen 
veroorzaakte omstandigheden is een verlies aan productieve uren ontstaan. Het 
werkelijke nadeel bedroeg in 2020 € 112.000.
 
Totaal bedraagt dit € 526.000. In het Tweede Tussenbericht is een nadeel gemeld 
van € 525.000.

Iedema

7 Zó! 5 B4 1 De eenmalige subsidie SSVOZ is niet uitgekeerd. Hoe staat het met de overname?

Antwoord:
In 2020 is hiervoor een budgetoverheveling opgenomen bij het afsluiten van het 
boekjaar. De aanvraag van SSVOZ is goedgekeurd en de beschikking verleend. Het 
bedrag wordt in 4 termijnen in 2021 overgemaakt (februari, april, juni, oktober). 
De bestuursoverdracht heeft plaatsgevonden in januari 2021. Er is frequent overleg 
over de voortgang tussen het nieuwe bestuur en de gemeente conform het 
gezamenlijk convenant.

Iedema
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8 CDA 1 J  Algemene vraag: 
De jaarrekening beschrijft veel activiteiten. Tijdens de leeragenda is veel gesproken 
over impact voor bewoners en de stad. Wanneer is het mogelijk en wat is er voor 
nodig om de vertaling van activiteiten naar impact te maken en daarover 
verantwoording af te leggen? 

Antwoord:
De afgelopen periode is binnen de Leeragenda Sociaal Domein meermaals 
gesproken en geoefend met de nieuwe manier van sturen en verantwoorden. 
Duidelijk is geworden dat een nieuwe manier van sturen en het formuleren van 
nieuwe indicatoren complex is. Het vraagt om continue als raad en college met elkaar 
in gesprek te blijven over waar we naartoe willen met Zoetermeer en welke gegevens 
bijdragen om een goed beeld met elkaar te vormen over of we op de goede weg zijn. 
Ook in 2021 gaat het college met de raad in gesprek over de impact die we willen 
maken in Zoetermeer en hoe we weten of we op de goede weg zijn. Mogelijkheden 
die het college hiervoor ziet zijn:

 De ‘Leeragenda’ van de raad waar het sturen op impact een terugkerend 
thema zal blijven, mogelijk met verbreding naar ZM2040. 

 Binnen de Dienstverleningsovereenkomst met de Binnenbaan is de opdracht 
om maatschappelijk rendement te behalen. Om dit te meetbaar te maken zal 
in 2021 gestart worden met een maatschappelijke kostenbatenanalyse. 

 Verder ligt er met de inrichting van de ‘Tijdelijke Werkgroep Modernisering 
Begroting’ een kans om in samenhang te kijken naar de indicatoren.

 In Zoetermeer zullen we binnen Beleid Sociaal Domein aandacht blijven 
houden voor het formuleren van impactdoelen. 

 De gebiedsgerichte aanbesteding
Zie ook:
 Memo Afdoening toezegging 253: Door ontwikkelen indicatoren 
Memo Afdoening toezegging 254: Vergelijken nieuwe manier van werken in het 
Sociaal Domein

Ter Laak

https://ris2.ibabs.eu/Reports/ViewListEntry/Zoetermeer/45b007ab-7a08-4110-bf59-4c3ef987be9a
https://ris2.ibabs.eu/Reports/ViewListEntry/Zoetermeer/cfed5e54-7cde-4af4-9ea5-2e3652f83ada
https://ris2.ibabs.eu/Reports/ViewListEntry/Zoetermeer/cfed5e54-7cde-4af4-9ea5-2e3652f83ada
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9 D66 4 J Algeme
en

Graag ontvangen wij een overzicht van de effecten van Ombuigen & Vernieuwen op 
de jaarrekening 2020.

Antwoord:
De bezuinigingsopgave was voor 2020 € 6,211 mln. Bij de twee tussenberichten zijn 
daarop correcties doorgevoerd:

Rosier
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Aanvullend is in de jaarstukken een voordeel van € 346.000 gemeld voor flankerend 
beleid. Opgeteld komt het bedrag uit op € 4,672 mln. Over de inhoudelijke gevolgen 
van de bezuinigingen is in de jaarstukken per programma verslag gedaan indien daar 
aanleiding voor was en wordt tweemaal per jaar gerapporteerd, bij het Eerste 
Tussenbericht/de Perspectiefnota en bij het Tweede Tussenbericht.
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10 D66 5 J Algeme
en

Sinds de uitbraak van het coronavirus zijn er steeds meer jongeren (16-35 jaar oud) 
die psychische klachten ervaren zoals het hebben van een burn-out. Heeft de 
gemeente zicht op de situatie onder jongeren in Zoetermeer? Kunnen er aantallen 
worden genoemd? Wat heeft de gemeente in 2020 gedaan om psychische klachten 
onder jongeren tegen te gaan? 

Antwoord:
Landelijk is het beeld dat er een toename is van (ernstige) GGZ-problematiek bij 
jeugdigen. Het is niet mogelijk om specifieke gegevens over Zoetermeer te 
verstrekken. De gemeente monitort namelijk niet op het niveau van type 
problematiek/stoornis. Het is echter aannemelijk dat het landelijk beeld zich ook in 
Zoetermeer voordoet. 
 
Het college spreekt mede daarom veel met vertegenwoordigers van 
maatschappelijke partners over de impact van de coronacrisis op de jeugd. Zo wordt 
nauw contact gehouden met het onderwijsveld om te kijken wat gezamenlijk kan 
worden gedaan om ervoor te zorgen dat leerlingen niet tussen wal en schip vallen. 
De partners die preventieve ondersteuning en specialistische jeugdhulp bieden, 
zetten zich in om de hulp en ondersteuning zo goed mogelijk doorgang te laten 
vinden. Vanuit Meerpunt is een overzicht gepubliceerd met Zoetermeers en landelijk 
preventief aanbod gericht op jeugdigen in coronatijd, toegankelijk voor alle 
professionals. De aanbieders zijn extra alert op kinderen en gezinnen die kwetsbaar 
zijn en extra ondersteuning nodig hebben. Dat geldt in het bijzonder voor gezinnen 
waarbij (mogelijk) sprake is van huiselijk geweld. Vanuit het schoolmaatschappelijk 
werk is een “Handreiking terugkomst op school” gemaakt voor leerkrachten en 
ouders met tips hoe zij het gesprek met (hun) kinderen hierover kunnen voeren. Ook 
zijn er maatschappelijke partners die activiteiten voor kinderen en jongeren 
organiseren als alternatief voor de vele beperkingen die gelden. Het Rijk heeft 
specifiek voor jongeren onlangs extra middelen ter beschikking gesteld. Deze 
middelen kunnen door de gemeente in samenspraak met organisaties die 
maatschappelijke diensttijd voor jongeren bieden worden aangevraagd. Het college 
heeft samen met deze organisaties een aanvraag ingediend en toegekend gekregen.  

Groeneveld
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11 D66 6 J Algeme
en

Obesitas is een snel groeiende ziekte in Nederland. Vaak hangt dit samen met 
hoeveelheid armoede in een stad. Heeft de gemeente inzicht in hoeveel mensen in 
Zoetermeer kampen met deze ziekte en wat doet de gemeente er aan om een 
gezonde levensstijl te bevorderen? Welke resultaten is er met dit beleid geboekt? 

Antwoord:
De gemeente heeft inzicht via de gezondheidsmonitor van de GGD. Het 
gezondheidsbeleid met betrekking tot gezond gewicht richt zich op: 

 Het stimuleren van sport en beweegactiviteiten vanuit het sportbeleid;
 Het verbeteren van gezondheidsvaardigheden in de lage-SES wijken;
 Advies en informatie over gezonde voeding voor mensen met obesitas, en/of 

diabetes;
 Inzet op gezonde school-aanpak en andere interventies voor kinderen en 

jongeren met (risico op) overgewicht.
Resultaten van het huidige beleid zijn dat juist mensen die hier de meeste behoefte 
aan hebben (mensen met overgewicht en kinderen), toegang hebben tot 
ondersteuning bij het aannemen van een gezonde leefstijl.

Ter Laak

https://gezondheidsmonitor.ggdhaaglanden.nl/gemeenten/zoetermeer/themas/leefstijl/lichaamsgewicht/
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12 D66 7 J Algeme
en

In Zoetermeer zien wij de afgelopen decennia steeds meer speelplekken voor 
kinderen verdwijnen als het gevolg van het bouwen van onder andere autowegen. Is 
er inzicht in de aantallen speelplekken in Zoetermeer in de afgelopen jaren? Welke 
trend is te zien?

Antwoord:
Momenteel heeft de gemeente 313 speelplekken, inclusief de Stadsboerderijen en de 
Nieuwe Driemanspolder (1688 speel- en sporttoestellen) exclusief schoolpleinen in 
beheer. Door stedelijke ontwikkeling worden momenteel ook speelplekken 
opgeheven door woningbouw, in o.a. Palenstein. Na realisatie van de nieuwbouw 
komt hier wel iets terug. In het speelruimteplan: Ruimte geven! Speelruimtenota 
2016-2026 werd nog melding gemaakt van 323 speelplekken, dus het aantal loopt 
iets terug. Dit wordt gecompenseerd door een uitbreiding van het aantal 
speeltoestellen op de grotere speelvoorzieningen, met name in de parken 
(Burgemeester Hoekstrapark, Willem Alexander Plantsoen). Doel is om voldoende 
speelruimte in relatie tot de leeftijdsopbouw en stedenbouwkundige opzet van de 
wijken te garanderen. Speelplekken in Zoetermeer zijn ook hier via de gemeentelijke 
website te vinden.

Groeneveld
Rosier

13 D66 8 J Algeme
en

Wat is de verhouding tussen fiets en voetpaden en de hoeveelheid asfalt dat 
gereserveerd is voor de auto? Hoeveel m2 aan fiets- voetpaden en autowegen 
hebben wij in Zoetermeer ? Hoeveel m2 is daar bijgekomen in 2020?

Antwoord:
De verhouding is 39% voetpaden, 11% fietspaden en 50% rijbaan op basis van 
hoeveelheid m2 asfalt- elementen- en halfverharding.  In totaal heeft Zoetermeer zo'n 
4,9 miljoen m2 wegen en paden. Hiernaast zijn er ook nog onder andere verharde 
busbanen, -haltes, schoolpleinen, begraafplaatsen en parkeervoorzieningen. In 2020 
is er voornamelijk verharding bijgekomen in de Nieuwe Driemanspolder. Voor het 
Zoetermeerse gedeelte van de Nieuwe Driemanspolder betreft het 19.172 m2 aan 
fietspaden, 21.852 m2 aan voetpaden (granulaat) en 7.693 m2 aan rijweg.

Groeneveld

https://zoetermeer.maps.arcgis.com/apps/webappviewer/index.html?id=1ab6795ca3464be8895489792eb4a093
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14 D66 9 J Algeme
en

Hoeveel bomen zijn er in Zoetermeer in 2020 bijgekomen en gekapt? 

Antwoord:
In totaal zijn in 2020 in de Zoetermeerse openbare ruimte 503 bomen bijgekomen, 
zie deze kaart. Hiernaast zijn vorig jaar 415 bomen met een vergunning verwijderd, 
exclusief dode bomen en noodkap.

Groeneveld

15 PvdA 2 J 2 Waarom nog steeds de nadruk op ICT-arbeidsplaatsen? Het is nog geen 10% van de 
banen in Zoetermeer.
Op pagina 18 lezen we ook dat de sector ‘Health’ de grootste stijger is en dat in ‘ICT 
& dienstverlening’ een mutatie van slechts 21 is.

Antwoord:
In het raadsmemo van 6 januari 2021 is aangegeven dat het startup/ scale-upbeleid 
zich richt op de 4 sterke sectoren en dat als eerste een actieplan wordt gemaakt en 
wordt uitgevoerd voor de start- en scale-ups in de ICT-sector. Er is om meerdere 
redenen gekozen voor het beginnen met de ICT-sector. 
 
Ten eerste kan hiermee worden aangesloten/ aangehaakt op de basis die voor beleid 
en activiteiten voor deze sector al is gelegd in de Dutch Innovation Factory en -Park, 
in de Dutch Innovation Community en met het onderwijs van de Haagse Hogeschool 
in Zoetermeer (hoge kans op synergie). 
 
Daarnaast blijkt uit o.a. de “Scaleup & Startup Monitor 2020” van Het Erasmus 
Centre for Entrepreneurship van de Erasmus Universiteit dat IT-expertise in elke 
sector een steeds essentiëlere rol heeft. Met de opgedane kennis en ervaring in de 
ICT-sector zal vervolgens een plan van aanpak worden opgesteld voor elk van de 
andere sectoren.

Iedema

https://zoetermeer.maps.arcgis.com/apps/dashboards/906cba6293db4afcb7889632c32e90ab
https://ris2.ibabs.eu/Reports/ViewListEntry/Zoetermeer/3b05463b-b906-429f-9e3a-7afbb4cbbc08
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16 GL 1 J 7 De re-integratietrajecten zijn in 2020 stil komen te liggen door COVID-19. Is er in 
beeld gebracht wat de effecten zijn op de mensen die hier gebruik van maken? Zijn 
de trajecten inmiddels opgepakt en weer op niveau?

Antwoord:
Door de coronamaatregelen zijn re-integratietrajecten (deels) stil komen te liggen. De 
klantmanagers hebben contact gehouden met de klanten door te beeldbellen om 
toch, ondanks de beperkingen, klanten te helpen bij de re-integratie. Er is per individu 
gekeken naar wat nodig en wat mogelijk is. Er is geen overall beeld gemaakt van de 
effecten op de totale groep klanten. 
De Binnenbaan is dit jaar wel gestart met een nieuw instrument om de 
zelfredzaamheid van klanten in beeld te brengen (de ‘zelfredzaamheidsmatrix’).
Op dit moment geldt nog steeds het advies van de Rijksoverheid om zoveel mogelijk 
vanuit huis te werken en zijn vele bedrijven beperkt open. Dit betekent dat de 
trajecten nog maar heel beperkt opgepakt kunnen worden. Zodra de beperkende 
maatregelen verder versoepeld worden, worden de re-integratietrajecten ook weer 
hervat.

v. Driel
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17 Zó! 6 J 8 ‘De lasten voor het gebruik van jeugdhulp zijn in 2020 € 7,7 mln. hoger dan begroot.’ 
Hoeveel is er in 2020 totaal aan jeugdhulp uitgegeven? Graag een indeling. Welk 
deel bestaat uit ambtelijke kosten van Zoetermeer zelf? Hoeveel is uitgegeven om de 
praktijkondersteuners huisartsen te bekostigen? Hoeveel is betaald aan de 
jeugdzorgverleners, en hoeveel geld bestond uit overige kosten?

Antwoord:
Hieronder is een overzicht opgenomen met alle gemaakte kosten rondom jeugdhulp 
(inclusief kosten preventief zorglandschap):
 

Groeneveld

18 Zó! 7 J 8 ‘Vanwege afrekeningen die de gemeente van de Sociale Verzekeringsbank (SVB) 
ontvangt t.b.v. de uitvoering van de PGB Jeugdwet is in 2020 een nadeel op de 
begroting ontstaan van € 0,5 mln.’ Graag een toelichting. 

Antwoord:
De uitgebreide toelichting op het nadeel van € 0,5 mln. staat vermeld op pagina 124 
van de jaarrekening. Van de Sociale Verzekeringsbank (hierna: SVB) zijn nog 
facturen ontvangen over de jaren 2018 en 2019 (totaal € 268.000). De afrekening 
over 2019 viel hoger uit dan een eerdere prognose van de SVB en de afrekening 
over 2018 was geheel onverwachts, omdat in juni 2019 al was afgerekend over 2018 
door de SVB.
Daarnaast is een nadeel van € 241.000 ontstaan door een toename van een aantal 
hoge individuele budgetten. Het betreft een kleine groep zeer kwetsbare jeugdigen 
die langdurig intensieve hulpverlening nodig heeft.

Groeneveld
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19 ZV 01 J 8 De gemeente heeft van het Rijk een hogere vergoeding ontvangen voor 
bijstandsuitkeringen. Er zijn minder bijstandsuitkeringen verstrekt…. Dat leidt tot een 
voordeel van 2,5 miljoen. Moet dit dan niet terugbetaald worden aan het rijk?

Antwoord:
Nee, dit bedrag hoeft niet te worden terugbetaald.

Rosier

20 ZV 02 J 8 Programma 3 Er is een lagere opbrengst aan parkeren, 0,6 miljoen. Komt dit door 
minder auto’s, te veel parkeerplaatsen, lagere parkeertarieven? Of komt dit 
hoofdzakelijk door minder bezoekers vanwege de lockdown? 

Antwoord:
Dit komt doordat er minder geparkeerd is in het betaald parkeergebied in het centrum 
van Zoetermeer (minder bezoekers, minder parkeerinkomsten). De sluiting (/beperkte 
opening) van diverse voorzieningen in het centrum door COVID-19 maatregelen zal 
daar logischerwijs een belangrijke oorzaak van zijn.

Rosier

21 D66 1 J 8 Er is een hogere vergoeding voor bijstandsuitkeringen ontvangen, maar er waren 
minder bijstandsuitkeringen dan was begroot. Bestaat het risico dat een deel van het 
voordeel van 2.5 miljoen moet worden terugbetaald aan het Rijk? Wordt voor 2021 
rekening gehouden met minder bijstandsuitkeringen?

Antwoord:
Nee, dit bedrag hoeft niet te worden terugbetaald. In 2021 wordt rekening gehouden 
met de lagere instroom van het aantal bijstandsgerechtigden.

Rosier

22 PDvZ J 8 Ontvangen hogere vergoeding voor bijstandsuitkeringen. Er zijn minder uitkeringen 
verstrekt. Bestaat er nog kans dat een deel van deze vergoeding van het Rijk moet 
worden terugbetaald?

Antwoord:
Nee, dit bedrag hoeft niet te worden terugbetaald.

Rosier

23 PDvZ J 8/121 Kwijtschelding vorderingen op debiteuren. Waarom? In welke gevallen? v. Driel
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Antwoord:
Het beleid over kwijtschelding is vastgelegd in beleidsregels. Hierin is opgenomen in 
welke gevallen en waarom kwijtschelding wordt verleend. 

24 Zó! 8 J 9 ‘De hogere baten zijn onder meer een hogere algemene uitkering, hogere 
decentralisatie-uitkeringen en COVID-19 compensatie (3,8 mln.)’. Waaruit bestaan de 
hogere decentralisatie uitkeringen? Graag het bedrag en voor welk doel.

Antwoord:
De decentralisatie-uitkeringen zijn:
Bommenregeling 46.000
Gezond in de stad 29.000
Impuls Brede scholen, sport en cultuur (DU) 8.000
Voorschoolse voorziening peuters -79.000
Koploper clientondersteuning 261.000
Laaggeletterdheid 129.000
LHBT-emancipatiebeleid 20.000
Inburgering 427.000
Jeugd 142.000
Participatiebudget 560.000
Maatschappelijke begeleiding 140.000

1.637.000

Rosier

https://decentrale.regelgeving.overheid.nl/cvdr/xhtmloutput/Historie/Zoetermeer/443612/CVDR443612_1.html
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25 ZV 03 J 9 Er is een nadeel van 0,5 miljoen. Dit komt door langdurige zieken, mensen die 
boventallig zijn en de daardoor noodzakelijke vervanging. Hoeveel langdurig zieken 
zijn er nog in de organisatie is dit een stijgende lijn als u terugkijkt?

Antwoord:
In het afgelopen jaar is er ruime aandacht geweest voor het verzuim en bijzondere 
verzuimdossiers binnen de organisatie. Dat heeft geresulteerd in een afname in 
langdurig verzuim.

Begin 2020 waren er 44 medewerkers langer dan 6 weken ziek, waarvan 15 langer 
dan 1 jaar. Eind 2020 waren er nog 31 medewerkers langer dan 6 weken ziek, 
waarvan 3 langer dan 1 jaar.

Iedema

26 GL 2 A 9 Verschillende begrotingsoverschrijdingen die niet zijn gemeld, wat is bij iedere 
overschrijding de verklaring? Betreft in totaal een bedrag van € 2.600.000,00

Antwoord:
De verklaringen staan in de Jaarrekening, hoofdstuk 3.2 ‘’Toelichting op het overzicht 
baten en lasten’’ onderdeel ‘’toelichting verschillen tussen de begroting en rekening 
per programma’’. Aan het slot van ieder programma is, bij overschrijding van het 
lastenbudget van het programma, onder het kopje ‘Begrotingsrechtmatigheid’ 
aangegeven of er in de jaarstukken verschillen zijn verantwoord die niet eerder zijn 
gemeld.

Rosier
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27 ZV 04 J 12 In het minimabeleid zien we een daling van het aantal deelnemers van de nieuwe 
digitale Zoetermeerpas en de collectieve aanvullende verzekering met lagere 
vergoeding. Is bekend waar dit in gelegen is? Is er geen behoefte aan? Is het 
bestaan van de mogelijkheden onbekend? Is er minder toekenning verleend?

Antwoord:
Met het automatiseren van de Zoetermeerpas moeten deelnemers een vooraf 
aangemaakt account activeren en hun pasfoto uploaden om hun gepersonaliseerde 
Zoetermeerpas aan te vragen. Er is een forse campagne geweest om mensen te 
bereiken en te ondersteunen bij dit proces.  
In dit proces hebben mensen die actief gebruikmaken van de Zoetermeerpas hun 
account geactiveerd en een pasfoto geüpload en hebben de mensen die geen 
gebruikmaakten van het account niet. Voorheen kreeg iedere inwoner die volgens 
onze gegevens recht had op de ZoetermeerPas de papieren cheques op de mat en 
werd daardoor meegeteld als pashouder, ook al konden we niet zien of ze er 
daadwerkelijk gebruik van maakten. Er is dus nu een zuiverder beeld ontstaan van 
het aantal gebruikers van de ZoetermeerPas.

Het aantal aanbieders van collectieve ziektekostenverzekeringen voor de minima is 
sterk verminderd. Daarom is er gekozen voor 1 verzekeraar waar wij goede 
voorwaarden mee hebben kunnen afsluiten en die zich actief opstelt in programma’s 
die binnen de gemeente gestart worden in relatie tot de gezonde levensstijl.
De terugloop van het aantal deelnemers heeft hoogstwaarschijnlijk te maken met de 
overstap van 2 naar 1 verzekeraar: Menzis. Tijdens zo'n overstap blijft een deel 
verzekerd bij de oude aanbieder (Zorg en Zekerheid). Ook kiezen rechthebbenden er 
vaker voor om zelf een naar hun inzicht beter passende verzekering af te sluiten.

Groeneveld
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28 CDA 2 J 12 Onderwijshuisvesting.
Met de toekomstige schaalsprong in het achterhoofd, hoe ziet het college de 
toekomstige huisvesting in Zoetermeer door de onderwijsinstellingen voor zich? En is 
er uitbreiding mogelijk van innovatiehubs in Zoetermeer?

Antwoord:
De huisvesting voor onderwijsinstellingen wordt geregeld middels een Integraal 
Huisvestingsplan (IHP). Hierin wordt voor een periode van 4 jaar de vervanging, 
renovatie of nieuwbouw van zowel de PO- als de VO-huisvesting geregeld en krijgen 
diverse vormen van onderwijsvernieuwing een plek. Op basis van de meest recente 
leerling prognoses wordt de omvang per school bepaald. De schaalsprong zal, 
afhankelijk van de woningtypologie, een stijging van het aantal leerlingen met zich 
meebrengen. Deze ontwikkelingen worden nauwgezet gevolgd en verwerkt in de 
IHP’s zodat vraag en aanbod op elkaar afgestemd blijven. 
 
In samenspraak met het MBO- en HBO-veld zal worden bekeken of uitbreiding van 
de innovatiehubs noodzakelijk is. De gemeente ondersteund de ideeën en initiatieven 
hierin waar nodig.

Iedema
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29 PvdA 3 J 12 In het minimabeleid zien we een daling van het aantal deelnemers van de nieuwe 
digitale Zoetermeerpas en de collectieve aanvullende verzekering met lagere 
vergoeding.
Komt dit door corona? Of omdat dit tegenwoordig allemaal digitaal moet? Of door 
nog iets anders?

Antwoord:
Met het automatiseren van de Zoetermeerpas moeten deelnemers een vooraf 
aangemaakt account activeren en hun pasfoto uploaden om hun gepersonaliseerde 
Zoetermeerpas aan te vragen. Er is een forse campagne geweest om mensen te 
bereiken en te ondersteunen bij dit proces.  
In dit proces hebben mensen die actief gebruikmaken van de Zoetermeerpas hun 
account geactiveerd en een pasfoto geüpload en hebben de mensen die geen 
gebruikmaakten van het account niet. Voorheen kreeg iedere inwoner die volgens 
onze gegevens recht had op de ZoetermeerPas de papieren cheques op de mat en 
werd daardoor meegeteld als pashouder, ook al konden we niet zien of ze er 
daadwerkelijk gebruik van maakten. Er is dus nu een zuiverder beeld ontstaan van 
het aantal gebruikers van de ZoetermeerPas.

Het aantal aanbieders van collectieve ziektekostenverzekeringen voor de minima is 
sterk verminderd. Daarom is er gekozen voor 1 verzekeraar waar wij goede 
voorwaarden mee hebben kunnen afsluiten en die zich actief opstelt in programma’s 
die binnen de gemeente gestart worden in relatie tot de gezonde levensstijl.
De terugloop van het aantal deelnemers heeft hoogstwaarschijnlijk te maken met de 
overstap van 2 naar 1 verzekeraar: Menzis. Tijdens zo'n overstap blijft een deel 
verzekerd bij de oude aanbieder (Zorg en Zekerheid). Ook kiezen rechthebbenden er 
vaker voor om zelf een naar hun inzicht beter passende verzekering af te sluiten.

Groeneveld



19

Nr. Fractie Fnr. Document Pagina 
nr. Vraag Wethouder

30 PDvZ J 12 Het aantal bijstandsuitkeringen was begin 2020 bijzonder laag. Dit als gevolg van het 
steunpakket voor COVID-19. In de loop van 2021 zal dit afnemen en waarschijnlijk de 
werkeloosheid stijgen. Is heit al rekening mee gehouden?

Antwoord:
De ontwikkelingen van de te verwachten instroom in de bijstand worden nauwlettend 
gevolgd en in scenario’s verwerkt. Tot nu blijkt de instroom kleiner te zijn dan werd 
verwacht. Er wordt dus rekening mee gehouden.

v. Driel

31 ZV 05 J 14 De gemeente en het samenwerkingsverband passend onderwijs hebben een 
onderzoek afgerond naar het dekkend netwerk voor sbo en so. Dit veldonderzoek 
heeft geresulteerd in een integrale actieagenda. Waar kunnen we die actieagenda 
vinden?

Antwoord:
Het verslag over het werkveldonderzoek inclusief actieagenda/-lijst is op 30 oktober 
2020 naar de raad verzonden.

Iedema

32 GL 3 J 14 Wat is het concrete resultaat van de deurbezoeken bij leerlingen? Hoeveel leerlingen 
zijn er onder de radar gebleven?

Antwoord:
Er zijn 36 leerlingen gemeld waarmee geen contact mogelijk was. In alle gevallen is 
het contact tussen de school en de leerling hersteld en/of hulpverlening betrokken.

Iedema

https://ris2.ibabs.eu/Reports/ViewListEntry/Zoetermeer/3dbdfe93-0563-4f56-b6e4-0e448192f454
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33 PvdA 4 J 14 In 2020 heeft de gemeente en het samenwerkingsverband passend onderwijs een 
onderzoek afgerond naar het dekkend netwerk voor speciaal basisonderwijs (sbo) en 
speciaal onderwijs (so). Dit veldonderzoek heeft geresulteerd in een integrale 
actieagenda om de basisvoorzieningen en de aansluiting onderwijs-jeugdhulp te 
versterken.
Komen daar heel positieve dingen uit of juist schokkende zaken naar boven? Is dit 
onderzoek terug te lezen? En is de actieagenda in te zien?

Antwoord:
Het verslag over het werkveldonderzoek inclusief actieagenda/-lijst is op 30 oktober 
2020 naar de raad verzonden.

Iedema

34 GL 4 J 15 Ontbreken van gecontroleerde verantwoordelijkheden van zorgleveranciers, geen 
sprake van voldoende en geschikte informatie, hoe op termijn dit wel mogelijk te 
maken?

Antwoord:
De beantwoording van deze vraag vloeit voort uit de tekst op pagina 15 van het 
accountantsverslag. Ten tijde van het schrijven van dit verslag heeft de accountant 
nog niet voldoende informatie inzake de rechtmatigheid binnen het Sociaal Domein 
(WMO en Jeugd). Dat is elk jaar het geval en heeft te maken met de aanlevering van 
controleverklaringen door de accountants van de zorgaanbieders. 
De stand van zaken “rechtmatigheid SD” van 29 april 2021 is opgenomen bij de 
beantwoording van de technische vragen 161 en 162. 

Ter Laak

35 PvdA 5 J 15 Er is gestart met de uitvoering van het onderzoek naar het toekomstscenario van de 
drie noordelijke wijkwinkelcentra. 
Welke zijn dit?

Antwoord:
Het onderzoek naar het toekomstperspectief van de winkelcentra Seghwaert, 
Leidsewallen en De Leyens is inmiddels afgerond. De rapportage is per memo op 25 
maart jl. naar de raad gestuurd.

Iedema

https://ris2.ibabs.eu/Reports/ViewListEntry/Zoetermeer/3dbdfe93-0563-4f56-b6e4-0e448192f454
https://ris2.ibabs.eu/Reports/ViewListEntry/Zoetermeer/ae411f46-5308-48ac-b815-37a2783e60fd
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36 ZV 06 J 16 BPH handelt in aanvulling op de (beleidsmatige) taken en verantwoordelijkheden van 
MRDH op het gebied van werklocaties. Wat moeten we ons hier concreet bij 
voorstellen?

Antwoord:
De 23 deelnemende gemeenten aan de MRDH hebben afspraken gemaakt over het 
versterken van het regionaal vestigingsklimaat door kwalitatief en kwantitatief te 
sturen op de voorraad van kantoren, bedrijventerreinen en detailhandel. 
Werkgelegenheidsgroei en het bevorderen van arbeidskansen voor de economie van 
morgen en duurzaam ruimtegebruik zijn daarbij de doelen. Binnen Businesspark 
Haaglanden (BPH) worden dezelfde thema’s geagendeerd, maar dan specifiek voor 
bedrijventerreinen in de Haagse subregio. Op compactere schaal wordt concreet 
bijgedragen aan de regionale economie door behoud van bedrijven in de regio via 
accountmanagement (uitwisseling van verhuisgeneigdheid en potentiële 
vestigingslocaties). Daarnaast vindt tussen beleidsmedewerkers kennisuitwisseling 
plaats. Er worden praktijkvoorbeelden gedeeld (transformatieopgave Schie-oevers te 
Delft woon-werkakkoord Den Haag). Ook worden actuele onderzoeken besproken 
(o.a. behoefteraming bedrijventerreinen in opdracht van provincie). Indien nodig volgt 
er een reactie/advies naar de partijen waar besluitvorming over de 
onderzoeksbevindingen plaatsvindt (MRDH, PZH).

Iedema
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37 GL 5 J 16 Waarom is er voor de naam A12-corridor gekozen terwijl de A12 van Den Haag naar 
de Duitse grens loopt (nog wel iets verder onder de internationale naam E30) en zich 
dus niet specifiek beperkt tot de regio Zoetermeer/Lansingerland en Zuidplas? 

Antwoord:
De naam heeft haar oorsprong in een onderzoek van de kwartiermakers Jeannette 
Baljeu en Dirk ’t Hooft. Medio 2017 hebben zij in opdracht van de Provincie Zuid-
Holland en VNO-NCW West onderzoek gedaan naar de mogelijkheden van 
samenwerking op de A12-as. Uit het onderzoek blijkt dat de ligging van een aantal 
terreinen aan de A12 samen met de profilering van de terreinen voor de logistieke 
sector kansen biedt de regionale en nationale economie. Daarvoor is wel 
samenwerking tussen de gemeenten waarbinnen de terreinen liggen nodig. 
Inmiddels krijgt de samenwerking met de daarin deelnemende gemeenten steeds 
meer naamsbekendheid onder de noemer ‘A12-corridor’ via verschillende 
marketingtools. Den Haag is inmiddels ook toegetreden tot de samenwerking. Om de 
samenwerking werkbaar te houden vindt er geen actieve acquisitie meer plaats om 
het gebied verder uit te breiden dan de gemeente Bodegraven-Reeuwijk.

Iedema

38 PvdA 6 J 16 Er is ingestemd met de uitbreiding van de samenwerking met de gemeenten 
Pijnacker-Nootdorp en Den Haag als ‘partners van de Stuurgroep’ en de gemeente 
Bodegraven-Reeuwijk als ‘kernpartij van de Stuurgroep’.
Wat is het verschil tussen een partner en een kernpartij?

Antwoord:
Een kernpartij treedt toe tot de stuurgroep en maakt daardoor onderdeel uit van de 
aansturing op uitvoering van de samenwerkingsovereenkomst (artikel 3.1 SOK). Elke 
kernpartij levert een bestuurlijk vertegenwoordiger in de stuurgroep en een ambtelijk 
vertegenwoordiger voor de werkgroep. Partners van de stuurgroep hebben een 
andere rol (artikel 3.2 SOK). Zij adviseren over het jaarplan en zijn betrokken bij de 
uitvoering van activiteiten. Zij komen minder frequent bij elkaar en leveren geen 
ambtelijke ondersteuning.

Iedema



23

Nr. Fractie Fnr. Document Pagina 
nr. Vraag Wethouder

39 PvdA 7 J 16 Daarnaast kunnen de mogelijkheden onderzocht worden voor een provinciaal fonds, 
waaruit een onrendabele top van transformaties kan worden gedekt.
Over welke transformaties hebben we het dan? Zijn er voorbeelden te noemen?

Antwoord:
Het zou kunnen gaan om transformaties van leegstaande winkels naar woningen, 
bijvoorbeeld in aanloopstraten van de Dorpsstraat. De provincie werkt momenteel de 
details en voorwaarden uit van een verruimde subsidieregeling en mogelijke 
fondsvorming. Het college bepaalt daarna of er panden in Zoetermeer in aanmerking 
komen en of er draagvlak is bij vastgoedeigenaren. Het doel van ons 
detailhandelsbeleid is het realiseren van levendige en compacte winkelcentra in het 
hart van de Zoetermeerse wijken. Dit betekent aandacht voor diversiteit van 
sociaalmaatschappelijke en economische functies en leegstand minimaal houden.

Iedema

40 PvdA 8 J 16 Drie bedrijven (start-up en scale-ups) uit Zoetermeer hebben een 
overbruggingslening gekregen.
Is dit veel/weinig/volgens verwachting ten opzichte van andere steden die even groot 
zijn als Zoetermeer/ten opzichte van andere steden in de regio?

Antwoord:
Gelet op het aantal  start-ups / scale-ups in andere steden in de regio is het aantal 
verstrekte overbruggingsleningen in verhouding tot deze steden. 
De gemeente Zoetermeer herbergt 44 start-ups / scale-ups. Als gemeente hebben wij 
geen signalen van ondernemers ontvangen dat een aanvraag niet is toegekend. 
Tevens heeft het team Economische Zaken in haar nieuwsbrief en op de website van 
het Ter Zake Ondernemershuis aandacht besteed aan de Corona 
Overbruggingslening (COL). Ook zijn de incubators (Crosspring en Grey Valley) 
persoonlijk benaderd om hen te wijzen op het bestaan van de COL.
In totaal zijn er door Innovation Quarter (IQ) in 2020 160 COL aanvragen 
goedgekeurd. Het is goed mogelijk dat de aantallen toegekende COL leningen in 
bijvoorbeeld gemeenten Rotterdam, Den Haag, Leiden en Delft hoger liggen omdat 
daar meer startups en scale-ups zijn gevestigd. Over de aantallen COL leningen per 
gemeente deelt IQ  geen overzicht in haar jaarverslag over 2020. De informatie over 
de hoeveelheid COL aanvragen in Zoetermeer is op initiatief van de gemeente 
Zoetermeer aangevraagd.

Iedema
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41 ZV 07 J 17 Strategische werklocaties. … Deze zijn vastgesteld in het kerndocument strategie 
werklocaties (met link). Echter, de link komt uit op de website van de gemeente maar 
de link naar het pdf-document werkt niet. Kan het kerndocument toegezonden 
worden? 

Antwoord:
Het kerndocument is openbaar en hoort vindbaar te zijn op de gemeentelijke website. 
De foutmelding is daarom verholpen en het document is te vinden onder het tabblad 
ondernemers, kopje bedrijventerreinen/bedrijvencentra. 
https://www.zoetermeer.nl/ondernemers/bedrijventerreinen-en-
bedrijvencentra_46292/ 

Iedema

https://www.zoetermeer.nl/ondernemers/bedrijventerreinen-en-bedrijvencentra_46292/
https://www.zoetermeer.nl/ondernemers/bedrijventerreinen-en-bedrijvencentra_46292/
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42 Zó! 9 J 18 Hoe staat het met de hulp aan mensen met schulden? Landelijk is een neergang te 
zien in het aantal aanvragen tot schuldsanering. Is dat in Zoetermeer ook het geval? 
Wat zijn de oorzaken en gevolgen daarvan? Hoe staat het in Zoetermeer met 
EMMA? Hoeveel huishoudens zijn benaderd en hoeveel zijn er daadwerkelijk 
geholpen?

Antwoord:
De landelijke trend is dat aanvragen voor schuldhulpverlening nog niet hard 
toenemen. Dit beeld zien we ook in Zoetermeer terug. 
Een belangrijke reden is dat er voor getroffenen op dit moment diverse vangnetten 
zijn, waardoor (een deel van) het verlies van inkomsten gecompenseerd wordt. Dat 
neemt niet weg dat de kans groter is dat de financiële situatie van vele mensen niet 
meer in balans is en zijn preventie en vroegsignalering nu extra van belang. Via 
communicatie wordt erop ingezet dat inwoners voor informatie en advies bij de 
gemeente terecht kunnen, dat schulden iedereen kan overkomen en vooral in 
coronatijd er geen taboe op hoeft te rusten. 
In de evaluatie van EMMA zijn de resultaten van pilot EMMA te lezen. Sinds 1 januari 
2021 geldt de wettelijke vroegsignalering waarin de werkwijze van EMMA verder 
vorm heeft gekregen. Vanwege de lockdown vinden vooralsnog geen huisbezoeken 
plaats, maar wordt een aanbod voor schuldhulp geboden per brief en een deel actief 
per telefoon en e-mail. In het 1e kwartaal van 2021 zijn ruim 1.500 meldingen 
opgepakt. Een bescheiden deel is actief per telefoon en mail bereikt en geholpen met 
informatie/advies of is verwezen naar (vrijwillige) hulpverlening. Net als tijdens de 
pilot zien we echter dat mensen relatief vaak aangeven hun schuld zelf op te willen 
lossen.

Van Driel

43 Zó! 10 J 19 We missen informatie over de ontwikkelingen op het gebied van het sociaal 
ondernemerschap (los van het 213A onderzoek) en inclusief ondernemen. Is hierover 
niets te melden in het jaarverslag? Hoeveel bedrijven voeren ‘sociaal 
ondernemerschap’? Hoe wordt dat gemeten, en waar vinden we dat terug?

Antwoord:
Het aantal sociaaleconomisch betrokken ondernemingen (SEBO) stijgt al jaren. 
Inmiddels zijn er 54 SEBO ondernemingen (zie hier).

Van Driel

https://www.zoetermeer.nl/inwoners/producten-a-z_45918/product/sebo-keurmerk-aanvragen_1027.html
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44 Zó! 11 J 19 1.5 De uitstroom naar werk is veel lager. Hoe komt dit?

Antwoord:
Dit komt enerzijds door de samenstelling van ons bijstandsbestand en anderzijds 
door terughoudend van werkgevers om mensen in dienst te nemen waardoor de 
uitstroom mogelijkheden zijn verslechterd.
 
Begin 2020 was het aantal mensen in de uitkering bijzonder laag. Door de goede 
economische situatie in de voorafgaande periode waren bijna alle mensen die 
redelijkerwijs konden uitstromen al aan het werk gegaan. Het merendeel van de 
klanten die op dit moment bijstand ontvangt heeft begeleiding nodig om een stap 
richting werk te zetten. Op dit moment zijn de re-integratietrajecten grotendeels 
stilgevallen waardoor zij de stap richting werk nog niet kunnen zetten. 
 
Daarnaast zijn veel werkgevers in 2020 voorzichtiger geworden met het aannemen 
van personeel. Zeker in het begin van de crisis werd een zware economische 
recessie verwacht. In de arbeidsmarktregio Zuid-Holland Centraal werken we samen 
om het aantrekkelijk te maken voor werkgevers om werkzoekenden aan te nemen. 
Hierbij zetten we in op de zogenaamde kansberoepen. Meer informatie over onze 
aanpak kunt u vinden in de Actieagenda Werk en Schulden.

Van Driel
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45 PvdA 9 J 19 Grafiek Uitstroom naar werk
De uitstroom wordt elk jaar lager. Dat lijkt me niet de bedoeling. Klopt dat? Hoe komt 
dit?

Antwoord:
Het is de bedoeling de uitstroom naar werk verhoudingsgewijs op niveau te houden. 
De afgelopen jaren hebben we te maken gehad met een dalend klantenbestand. 
Oftewel: het totaal aantal mensen met een uitkering nam af. Als de groep kleiner 
wordt, betekent dit ook dat de totale uitstroom naar werk getalsmatig afneemt. 
 
Ook heeft het te maken met een veranderende samenstelling van het 
klantenbestand. In 2019 hadden we te maken met een krapte op de arbeidsmarkt. 
Oftewel: er was meer vraag naar personeel dan aanbod. Dit betekende dat veel 
kansrijke kandidaten snel aan het werk konden. Zo halveerde het aantal klanten dat 
korter dan 1 jaar in de bijstand zat van 922 in juli 2016, naar 432 in maart 2019. 
Over het algemeen geldt: hoe langer iemand in de bijstand zit, hoe intensiever 
iemand begeleiding nodig heeft om weer een stap richting werk te zetten. Dit maakt 
dat het langer duurt voordat iemand uit kan stromen richting betaald werk.
 
Daarnaast is met het vaststellen van de Kadernota ‘Meedoen met Meerwaarde’ de 
focus verlegd van sturen op uitstroom uit de bijstand, naar het verhogen van 
maatschappelijk rendement. De toegevoegde waarde van onze dienstverlening zit 
vooral bij de klanten die op meerdere leefgebieden ondersteuning nodig hebben en 
waar de maatschappelijk kosten verder oplopen.

v. Driel
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46 Zó! 12 J 20 Wat wordt precies bedoeld met de preventiequote? Gaat dat over de aantallen 
mensen die geen uitkering krijgen door de inzet van de gemeente? Graag een uitleg 
zonder jargon. En aub toevoegen aan de begrippenlijst.

Antwoord:
Om een bijstandsuitkering aan te vragen, is het nodig je te registreren op Werk.nl. 
Soms geldt er een wachttijd voor het daadwerkelijk indienen van de aanvraag 
(bijvoorbeeld een verplichte zoekperiode naar werk). Tijdens de behandeling van de 
aanvraag kan blijken dat de aanvrager een te hoog vermogen en/of een partner met 
toereikend inkomen heeft. Ook kan in aanvraagperiode de aanvrager de aanvraag 
zelf intrekken omdat hij/zij zelf of met behulp van de gemeente werk heeft gevonden, 
of om andere redenen afziet van een uitkering.

De preventiequote is het percentage van alle meldingen voor een bijstandsaanvraag 
op Werk.nl in een kalenderjaar dat met of zonder formele aanvraag - niet tot een 
uitkering leidt.
De preventiequote is niet opgenomen in de begrippenlijst maar is omschreven als 
prestatie-indicator in bijlage 2 Producten en prestaties. 

Van Driel
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47 ZV 08 J 20 Minimaregelingen. Door deze manier van uitgeven wordt de kring van 
rechthebbenden nauwkeurig afgebakend en daalde enigszins. Kunt u 
toelichten/uitleggen waarom dit positief is?

Antwoord:
De ZoetermeerPas is voor iedereen met een inkomen voor het gezin dat niet hoger is 
dan 120% van de bijstandsnorm. Dat is niet veranderd.
Met het automatiseren van de Zoetermeerpas moeten deelnemers een vooraf 
aangemaakt account activeren en hun pasfoto uploaden om hun gepersonaliseerde 
Zoetermeerpas aan te vragen. Er is een forse campagne geweest om mensen te 
bereiken en te ondersteunen bij dit proces.  
In dit proces hebben mensen die actief gebruikmaken van de Zoetermeerpas hun 
account geactiveerd en een pasfoto geüpload en hebben de mensen die geen 
gebruikmaakten van het account niet. Voorheen kreeg iedere inwoner die volgens 
onze gegevens recht had op de ZoetermeerPas de papieren cheques op de mat en 
werd daardoor meegeteld als pashouder, ook al konden we niet zien of ze er 
daadwerkelijk gebruik van maakten. Er is dus nu een zuiverder beeld ontstaan van 
het aantal gebruikers van de ZoetermeerPas.

Het is positief dat de verstrekkingen nu echt terechtkomen bij degenen die die tot de 
actueel bepaalde doelgroep behoren.

Groeneveld

http://www.zoetermeer.nl/bijstandsnormen
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48 GL 6 J 20 Hier wordt genoemd dat de kring van rechthebbenden op de Zoetermeerpas meer is 
afgebakend. Welke doelgroep vroeg eerst een pas aan, die er nu geen recht meer op 
hebben nu de pas ambtshalve wordt verstrekt? En is er bekend wat de gevolgen zijn 
voor de groep mensen die nu geen recht meer hebben op de Zoetermeerpas?

Antwoord:
De ZoetermeerPas is voor iedereen met een inkomen voor het gezin dat niet hoger is 
dan 120% van de bijstandsnorm. Dat is niet veranderd. 
Met het automatiseren van de Zoetermeerpas moeten deelnemers een vooraf 
aangemaakt account activeren en hun pasfoto uploaden om hun gepersonaliseerde 
Zoetermeerpas aan te vragen. Er is een forse campagne geweest om mensen te 
bereiken en te ondersteunen bij dit proces.  
In dit proces hebben mensen die actief gebruikmaken van de Zoetermeerpas hun 
account geactiveerd en een pasfoto geüpload en hebben de mensen die geen 
gebruikmaakten van het account niet. Voorheen kreeg iedere inwoner die volgens 
onze gegevens recht had op de ZoetermeerPas de papieren cheques op de mat en 
werd daardoor meegeteld als pashouder, ook al konden we niet zien of ze er 
daadwerkelijk gebruik van maakten. Er is dus nu een zuiverder beeld ontstaan van 
het aantal gebruikers van de ZoetermeerPas.

Groeneveld

49 PvdA 10 J 20 Uit de ongekend hoge preventiequote (50%) blijkt dat veel bijstandsaanvragers niet 
succesvol waren vanwege de partner- en vermogenstoets.
Deze mensen hadden geen recht op een uitkering vanwege een te hoog salaris van 
de partner. Toch hoopten deze mensen in aanmerking te komen, want ze hebben 
een aanvraag gedaan. Blijkbaar waren er dus wel financiële problemen (bijv. door 
een dure woning of een dure huur voor een business pand), dat in normale 
omstandigheden wel te betalen is, maar in coronatijd niet. Zijn er signalen dat 
mensen door deze afwijzing in de financiële problemen zijn gekomen?

Antwoord:
Er zijn enkele signalen binnengekomen, waarbij zoveel mogelijk is verwezen naar 
andere voorzieningen. Er is geen totaalbeeld verkregen waaruit de financiële 
problemen blijken.
Inmiddels heeft het Rijk in 2021 de regeling Tegemoetkoming noodzakelijk kosten 
(TONK) in het leven geroepen om deels in de financiële problemen te voorzien.

v. Driel

http://www.zoetermeer.nl/bijstandsnormen
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50 PvdA 11 J 20 Onder het kopje minimaregelingen staat dat het aantal mensen dat gebruik maakt 
van een Zoetermeerpas is gedaald door de digitalisering van de pas. Hebben de 
mensen die geen Zoetermeerpas meer gebruiken de pas niet meer nodig? Of waren 
zij niet in staat om de pas digitaal aan te vragen?

Antwoord:
Met het automatiseren van de Zoetermeerpas moeten deelnemers een vooraf 
aangemaakt account activeren en hun pasfoto uploaden om hun gepersonaliseerde 
Zoetermeerpas aan te vragen. Er is een forse campagne geweest om mensen te 
bereiken en te ondersteunen bij dit proces.  
In dit proces hebben mensen die actief gebruikmaken van de Zoetermeerpas hun 
account geactiveerd en een pasfoto geupload en hebben de mensen die geen 
gebruikmaakten van het account niet. Voorheen kreeg iedere inwoner die volgens 
onze gegevens recht had op de ZoetermeerPas de papieren cheques op de mat en 
werd daardoor meegeteld als pashouder, ook al konden we niet zien of ze er 
daadwerkelijk gebruik van maakten. Er is dus nu een zuiverder beeld ontstaan van 
het aantal gebruikers van de ZoetermeerPas.

Groeneveld

51 GL 7 J 22 Gemeente heeft moeite om structurele lasten in de begroting te dekken met 
structurele opbrengsten, dit is een uitdaging, hoe gaat deze uitdaging een succes 
worden?

Antwoord:
Om te komen tot een sluitende begroting is er vorig jaar een forse bezuiniging 
doorgevoerd. Daarnaast is er van het Rijk structureel extra geld nodig om de 
begroting structureel sluitend te krijgen. Het college (en de raad, onder meer via 
Raden in Verzet) brengen het vraagstuk van de ontoereikende rijksvergoeding voor 
wettelijke taken actief onder de aandacht van de verschillende bestuurlijke 
overleggremia. En er is veel inzet om steun en kennis op dit dossier met andere 
gemeenten te delen.
Het succes is afhankelijk van de extra bijdrage van het Rijk.

Rosier
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52 Zó! 13 J 24 Vorig jaar was de verwachting dat het ministerie van VWS in 2020 een evaluatie zou 
uitvoeren naar het gebruik van de Verwijsindex. Is dat gelukt? Zo ja, wat zijn de 
resultaten? Wat is de reden waarom het aantal matches daalt?

Antwoord:
Er komt een wisselend beeld naar voren uit de tweede evaluatie van de Verwijsindex 
Risicojongeren (VIR), die in juni 2020 aan de Tweede Kamer is gestuurd. Enerzijds is 
het aantal (gezins)matches in de VIR gestegen. Anderzijds bestaan er verschillen 
tussen regio’s in het gebruik van dit instrument. In een kabinetsreactie (december 
2020) heeft de staatssecretaris van het ministerie van VWS gesteld dat ook 
gesprekken met het veld en gemeenten geen eenduidig beeld opleveren over de 
meerwaarde van de VIR en de toekomstbestendigheid. De staatssecretaris wil 
daarom de komende periode met gemeenten en het veld zorgvuldig bezien hoe een 
doorontwikkeling van de VIR of een passend alternatief het proces van 
samenwerking en vroegtijdige signalering binnen en tussen de regio’s kan faciliteren, 
zodat jeugdigen en een gezin tijdige hulp, zorg of bijsturing krijgen.
 
We weten niet goed wat de reden is voor het dalen van het aantal matches. Wel is 
duidelijk dat, ondanks de inzet om het signaleren te bevorderen, ook het aantal 
afgegeven signalen in de Verwijsindex afneemt. Elke organisatie hanteert eigen 
criteria voor het afgeven een signaal. Het is een afweging van de professional om al 
dan niet een signaal af te geven. Daarnaast is inmiddels ook de meldcode huiselijk 
geweld geïmplementeerd. Mogelijk vangt deze een deel van de signalen af, maar dat 
is niet onderzocht.
We wachten de uitkomsten van de gesprekken van het Ministerie af wat de 
vervolgstappen zijn voor de Verwijsindex.

Ter Laak

https://www.rijksoverheid.nl/documenten/rapporten/2020/04/30/tweede-evaluatie-wet-verwijsindex-risicojongeren
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53 ZV 09 J 24 Wonen en zorg. Er moeten …. Die inspelen op een meer intensieve of tijdelijke 
ondersteuningsbehoefte. De gemeente maakt hiervoor een programma van eisen en 
nodigt partijen uit om plannen te maken voor een specifieke locatie. Kunt u aangeven 
wat en hoeveel de behoefte is en wanneer het programma van eisen gereed is? Wij 
zijn erg benieuwd naar de planning van deze actie.

Antwoord:
Onderzoeksbureau Ecorys heeft onderzoek gedaan naar de huisvestingsbehoeften 
van kwetsbare inwoners. Hieruit blijkt dat over een 10-jaar periode behoefte is aan 
ca. 5.800 zelfstandige woningen voor ouderen en 85 zelfstandige woningen voor 
mensen met een psychosociale kwetsbaarheid. Daarnaast is behoefte aan ca. 300 
extra verpleeghuisplaatsen en is er naar verwachting jaarlijks extra behoefte aan 
convenantwoningen. Met een woonzorgvisie ontstaat een richtinggevend 
opgavekader voor de gemeente en de samenwerkingspartners en wordt inzichtelijk 
welke randvoorwaarden nodig zijn om inwoners met een zorgvraag zo lang mogelijk 
zelfstandig thuis te laten wonen in Zoetermeer. De woonzorgvisie zal in het vierde 
kwartaal van 2021 besproken worden in de raad.  

Voor 2020 was het voornemen om een concrete locatie aan te dragen voor wonen 
met zorg. Bij de uitwerking bleek dat hiervoor een woonzorgvisie nodig is met een 
richting gevend toetsingskader. Na vaststelling van de woonzorgvisie gaan we met 
de samenwerkingspartners concreet aan de slag met een uitvoeringsagenda. Dan 
bekijken we welke locaties voor wonen met zorg geschikt zijn en of een 
toetsingskader voldoende is of dat er aanvullend een programma van eisen nodig is. 

Ter Laak

54 GL 8 J 24 Het aantal verwijzingen loopt terug en er wordt gesteld dat dit al een aantal jaren 
terugloopt. Welke actie is en wordt er genomen om het aantal verwijzingen omhoog 
te krijgen? 

Antwoord:
In 2020 is een evaluatie naar de Verwijsindex verschenen. Daaruit bleek geen helder 
beeld over de meerwaarde van de Verwijsindex. Het Ministerie van VWS is nog in 
gesprek met diverse partijen om te bepalen wat het vervolg zal zijn: doorontwikkelen 
of afschaffen van de Verwijsindex. De uitkomst hiervan wachten wij af alvorens wij 
aanvullende acties ondernemen.  

Groeneveld

https://www.rijksoverheid.nl/documenten/rapporten/2020/04/30/tweede-evaluatie-wet-verwijsindex-risicojongeren
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55 PvdA 12 J 24 Het beeld is al een aantal jaar dat de duur en intensiteit van de hulp toeneemt.
Uit de tabel blijkt echter een geringe daling in de lengte van de hulp (leeftijd instroom 
vs leeftijd uitstroom) en dat staat ook bij gemiddeld aantal jaar dat een jeugdige hulp 
ontvangt.

Antwoord:
Het klopt dat de trend is dat de zorg aan jeugdigen langer duurt en intensiever wordt. 
Bij ‘afname gemiddeld aantal jaar dat een jeugdige jeugdhulp krijgt’, kijken we naar 
het aandeel jeugdigen dat drie jaar of langer een vorm van jeugdhulp krijgt ten 
opzichte van het totaal aantal jeugdigen met jeugdhulp. Deze verhouding is dus in 
2020 t.o.v. 2019 veranderd. Dat wil echter niet zeggen dat de duur en/of intensiteit 
niet kan toenemen in de totale groep met jeugdhulp. Bijvoorbeeld, bij jeugdigen die 
eerst een jaar hulp krijgen en nu anderhalf jaar of eerst één keer in de week hulp en 
daarna twee keer in de week neemt de duur en intensiteit ook toe.

Groeneveld

56 PvdA 13 J 24 Er zijn in 2020 minder matches in de Verwijsindex ontstaan. In totaal werden 1.751 
signalen over in Zoetermeer woonachtige jeugdigen afgegeven.
Wat betekent dit?

Antwoord:
Een match ontstaat wanneer twee of meer professionals over dezelfde jeugdige een 
signaal afgeven. De bedoeling is dat professionals, bij het ontstaan van een match, 
contact met elkaar opnemen om de hulp aan de jeugdige af te stemmen. Over 
afgegeven signalen in de Verwijsindex ontstonden in 2020 1.396 matches. Niet alle 
signalen leiden dus tot een match.

Groeneveld

57 ZV 10 J 25 Daarnaast is een start gemaakt met de ontwikkeling van een woon-zorgvisie waarbij 
toegankelijkheid en langer zelfstandig wonen een van de speerpunten is. Wanneer is 
de woon-zorgvisie gereed of waar kunnen we deze vinden?

Antwoord:
De woonzorgvisie zal in het vierde kwartaal van 2021 besproken worden in de raad.
  

Ter Laak
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58 PvdA 14 J 26 De twee opvangplaatsen waren steeds in gebruik.
Betekent dit dat er mogelijk behoefte is aan een derde opvangplaats?

Antwoord:
Momenteel organiseren we als pilot een derde time-out voorziening vanwege de 
behoefte. Echter, een time-out voorziening is geen structurele oplossing. Het gaat om 
de juiste ondersteuning zodat mensen snel weer naar huis (of elders) kunnen, zodat 
er gewerkt kan worden aan herstel. Hiervoor is adequate samenwerking in de gehele 
keten noodzakelijk.

Ter Laak

59 ZV 11 J 27 De Regiegroep heeft onder andere gewerkt aan een gezamenlijk gedragen visie voor 
Zoetermeer 2025. Waar kunnen we die visie vinden?

Antwoord:
Zie document: Zoetermeer 2025

Ter Laak

60 ZV 12 J 27 In 2020 is gestart met het opstellen van het lokale beleidsplan huiselijk geweld, 
aanvullend op het actieprogramma Geweld hoort nergens thuis en de Regiovisie 
huiselijk geweld haaglanden. Wanneer kunnen we die documenten tegemoet zien of 
waar kunnen we ze vinden?

Antwoord:
Met de introductie van het VNG kwaliteitskader ‘Werken aan Veiligheid voor lokale 
(wijk) teams en gemeenten’, de bijbehorende zelfscan en de ontwikkelingen rondom 
Veilig Thuis in 2020 en 2021 is het lokale beleidsplan uitgesteld. Het lokale 
beleidsplan, aanvullend op het landelijke actieprogramma ‘Geweld hoort nergens 
thuis’ en de Regiovisie ‘Aanpak Huiselijk Geweld Haaglanden’ zal rond de zomer van 
2021 ter vaststelling worden voorgelegd.

Ter Laak

https://www.zoetermeer2025.nl/wp-content/uploads/2021/04/Visie-Zoetermeer-2025-versie-16-april-2021.pdf
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61 PvdA 15 J 27 Programma Zoetermeer 2025
De naam riep in eerste instantie nogal verwarring op met Zoetermeer 2030 en 
Zoetermeer 2040. Pas na lezen blijkt dat dit over Zorg gaat. Waarom is voor deze 
(nietszeggende, verwarrende) naam gekozen?

Antwoord:
De samenwerkende partijen binnen programma Zoetermeer 2025 voelen zich thuis 
bij deze naam. Daarnaast blijkt uit deze naam de urgentie en ambitie voor de vragen 
die spelen in de regio Zoetermeer op gebied van preventie, gezondheid en zorg.

Ter Laak

62 PvdA 16 J 27 Programma Zoetermeer 2025
Waarom doen er 2 zorgverzekeraars mee aan dit programma? Is hier dan geen 
sprake van belangenverstrengeling? Is dit juist handig (linking pin)? Waarom alleen 
deze twee en geen andere zorgverzekeraars?

Antwoord:
Gemeenten en zorgverzekeraars zijn samen stelselverantwoordelijk voor 
gezondheid. Zoetermeer kent geen preferente zorgverzekeraar. Het programma staat 
open voor alle zorgverzekeraars. Menzis en CZ hebben samen net iets meer dan de 
helft van alle Zoetermeerders verzekerd. Tot op heden volgen de andere 
verzekeraars in Zoetermeer de lijn van CZ en Menzis.

Ter Laak

63 PvdA 17 J 28 Er zijn vier fysieke vrijwilligersinformatiepunten voor bemiddelingsgesprekken in de 
stad van start gegaan.
Waar zijn deze gevestigd?

Antwoord:
De vier fysieke vrijwilligersinformatiepunten zijn op de volgende locaties gevestigd:

 Gondelkade 33 
 Frans Halsstraat 3 
 Rakkersveld 253
 Stadhuisplein 1

Ter Laak



37

Nr. Fractie Fnr. Document Pagina 
nr. Vraag Wethouder

64 PvdA 18 J 29 Er wordt veel gedaan aan eenzaamheid onder ouderen, maar uit onderzoek blijkt dat 
zeker in 2020 ook jongeren eenzaam zijn. Zijn daar nog initiatieven voor opgezet? 
(zie ook tabel op pagina 30)

Antwoord:
Deelnemers uit de Zoetermeerse Community tegen eenzaamheid hebben een 
werkgroep jongeren opgericht om gezamenlijk eenzaamheid onder jongeren beter te 
kunnen signaleren en te bestrijden. 
Er wordt gewerkt aan een uitvoeringsplan met activiteiten, zoals een 
bewustwordingscampagne en groepsgerichte en individuele activiteiten voor 
jongeren.

Groeneveld

65 ZV 13 J 30 NAV de moties is een Programma van Eisen opgesteld voor Huizen van de Wijk. 
Eind van het jaar is een start gemaakt met een nadere uitwerking hiervan naar een 
ondernemingsplan per locatie. Waar kunnen we het programma van eisen vinden en 
wanneer worden de ondernemingsplannen verwacht?

Antwoord:
Op 14 oktober 2020 heeft u voor de wijken Oosterheem, Seghwaert en Rokkeveen 
een Programma van Eisen Huizen van de Wijk ontvangen. De ondernemingsplannen 
voor deze drie wijken zijn in de afrondende fase en zullen u in het tweede kwartaal 
ter informatie worden toegezonden.

Ter Laak

https://ris2.ibabs.eu/Reports/ViewListEntry/Zoetermeer/62bf2dc6-0099-4ed2-a847-f866e91b1f80
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66 PvdA 19 J 30 Wijkkaart Oosterheem wordt o.a. ingezet voor het wegwijs maken van (nieuwe) 
inwoners.
Gaat er zo’n wijkkaart komen voor elke wijk? Ook in andere wijken kunnen nieuwe 
inwoners behoefte hebben aan een manier om wegwijs te worden in hun nieuwe 
omgeving.

Antwoord:
Na Oosterheem wordt er op dit moment gewerkt aan een fysieke wijkkaart voor twee 
andere wijken: Buytenwegh en Centrum. De digitale wijkkaart van Oosterheem is 
begin april gelanceerd. De behoefte voor een digitale wijkkaart voor alle wijken wordt 
mede bepaald aan de hand van de gebruikscijfers van de digitale kaart van 
Oosterheem. Uitgangspunt is wel dat er voor alle wijken een digitale wijkkaart wordt 
ontwikkeld.

Ter Laak

67 GL 9 J 31 In 2020 is er 6 miljoen aan preventieve jeugdhulp geleverd. Is dit meer of minder dan 
in 2019? En wat is het percentage in 2019 en 2020 van de preventieve jeugdhulp 
t.o.v. de totale uitgaven aan jeugdhulp?

Antwoord:
Er is in 2020 bijna evenveel uitgegeven aan preventieve jeugdhulp als in 2019 (€ 5,9 
mln.). Het percentage bedraagt zo’n 9,5% t.o.v. de totale uitgaven jeugdhulp.

Groeneveld
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68 ZV 14 J 32 Restafval verder terugdringen is niet gehaald. Reden is de lockdown, door 
thuiswerken en klussen. Vorige jaren is het terugdringen van het restafval ook niet 
voldoende gelukt. Waarom wordt dan nu de lockdown als reden opgegeven?

Antwoord:
In de P&C cyclus is de doelstelling vastgelegd om de laatste jaren elk jaar minder kg 
restafval per persoon te realiseren (zie voorgaande begrotingen). Deze doelstelling 
werd de laatste jaren gehaald. Het is deze licht dalende trend die doorbroken is (zie 
ook grafiek op p. 34 jaarrekening) waarover gerapporteerd wordt in de jaarrekening. 
Hiervoor is de lockdown een zeer plausibele verklaring, want in 2020 is het 
afvalbeleid/de inzamelstrategie niet veranderd. Tegelijkertijd vangen we veel signalen 
van andere gemeenten op dat 2020 een jaar is geweest met landelijk méér restafval 
per persoon dan vooraf ingeschat. De jaarlijkse benchmark welke door de 
NVRD/RWS georganiseerd wordt, zal dit inzichtelijker maken. (De Benchmark over 
2020 is aan het eind van 2021 beschikbaar. Ook CBS-gegevens hierover zijn pas 
later dit jaar beschikbaar.)  

Groeneveld

69 ZV 15 J 32 O.a. door Corona is er veel afval ingezameld en extra kosten gemaakt. Hoe wordt het 
tekort aangevuld?

Antwoord:
De gemeente heeft een tegemoetkoming van het Rijk ontvangen i.v.m. extra 
huishoudelijk afval door COVID-19. 
Daarnaast is het tekort ten laste gekomen van het begrotingssaldo 2020.

Groeneveld
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70 GL 10 J 32 Waarom worden de indicatoren %CO2 reductie en biodiversiteit niet meer 
opgenomen in de jaarstukken? 

Antwoord:
% CO2 is als effectindicator bij raadsbesluit van 17 februari 2020 (zie agendapunt 7a) 
vervallen. Bij de toelichting van het raadsbesluit en ook in diverse eerdere memo’s is 
gemeld dat dé landelijke monitor voor deze indicator pas 1,5 jaar later de data kan 
leveren. Het getal is dus nu ook niet beschikbaar. De meest recente info is 
opgenomen in de Rapportage Duurzaam (arcgis.com). Deze rapportage is op 31 
maart 2021 in iBabs gepubliceerd. Evt. verdiepende vragen kunnen ook gesteld 
worden bij de themabijeenkomst van 18 mei 2021 waar u voor uitgenodigd bent.

Paalvast

https://ris2.ibabs.eu/Agenda/Details/Zoetermeer/7b0ff5d9-ecd6-4f02-8670-140c00f88e8b
https://zoetermeer.maps.arcgis.com/apps/MapSeries/index.html?appid=27c659cb1dff442c8b7b9aade46b7067
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71 Zó! 14 J 33 Wij hebben de informatie over de gezenderde egels gevolgd, maar hebben de 
uitkomst van het onderzoek gemist? Is er al een rapport zo ja, dan graag een kopie of 
een link, zo nee, dan graag bericht wanneer we het kunnen verwachten.

Antwoord:
In de Rapportage Duurzaam (arcgis.com) welke op 31 maart 2021 in iBabs is 
gepubliceerd treft u informatie over het onderzoek aan. Het egelonderzoek bestaat uit 
twee onderzoeken die in 2020 zijn uitgevoerd door Silvavir en egelwerkgroep i.s.m. 
de stichting egelopvang in Zoetermeer (en Steenwijk) en de gemeente Zoetermeer. 
Onderzoek A) betreft een pilot met GPS-zenders en onderzoek B) een wildcamera 
project in tuinen.

A. Via deze links vindt u informatie en de resultaten. Er zijn veel nieuwe inzichten 
ontstaan over het gebruik van ruimte door de egel in de stedelijke omgeving. Die 
zijn nationaal gedeeld. Dit heeft ook landelijk veel aandacht gekregen en geleid 
tot diverse items en publicaties, zoals in NRC, Trouw, AD Zoetermeer, BNNVara 
en OmroepWest. Ook zijn er wetenschappelijke publicaties verschenen (zie 1 en 
2). 

B. Bij het wildcamera project worden dieren in de tuin gefotografeerd en 
herkend/geteld. Het is een Citizen science project. Het wildcamera project is een 
landelijk lopend project van de egelopvang, tuinbezitters en de gemeente. Alle 
data wordt eenvormig verzameld en door de Wageningse Universiteit Ruimte 
(WUR) https://www.agouti.eu/#/projects en de Egelwerkgroep Nederland 
https://www.egelwerkgroep.com/ beheerd en in Gis opgeslagen met data over 
heel Nederland (zelfs Europa), zodat wetenschappelijk onderzoek kan plaats 
vinden. De resultaten over het onderzoek in Zoetermeer 2020 zijn recentelijk vrij 
gekomen en in een rapport verschenen. Het rapport zal op de site van de 
egelopvang en/of de gemeente worden geplaatst. De link zal met een memo 
worden toegezonden.

Groeneveld

https://zoetermeer.maps.arcgis.com/apps/MapSeries/index.html?appid=27c659cb1dff442c8b7b9aade46b7067
https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https://www.silvavir.com/project/zenderonderzoek-egels/&data=04%7C01%7C%7C612c4d9604f04cbcd37908d8f8f83117%7C8832eccc8a644f2d915675c175b095ab%7C0%7C0%7C637533093348149346%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0=%7C0&sdata=PK9KezTHtHUEwtMNTJeJrP4avzjcx0pOxw08EQYxHaU=&reserved=0
https://www.egelwerkgroep.com/
https://www.egelopvang.nl/zoetermeer/
https://arcg.is/05L5Kf
https://arcg.is/1WDm9X
https://www.nrc.nl/nieuws/2020/12/07/gps-zender-legt-nachtleven-van-stadsegel-bloot-a4022895
https://www.trouw.nl/duurzaamheid-natuur/zendertjes-en-snelwegen-voor-de-stadsegel~bad2f459/?referrer=https://www.google.com/
https://www.ad.nl/zoetermeer/het-geheime-nachtleven-van-de-stadsegel-maak-een-egelsnelweg-in-je-schutting~ac97011a/
https://www.bnnvara.nl/vroegevogels/artikelen/uniek-egelonderzoek
https://www.omroepwest.nl/nieuws/4084669/Egels-volgen-met-een-zender-in-Zoetermeer-doen-ze-bijzonder-onderzoek
https://www.naturetoday.com/nl/nl/nature-reports/message/?msg=26401
https://www.naturetoday.com/nl/nl/nature-reports/message/?msg=26475
https://www.agouti.eu/#/projects
https://www.egelwerkgroep.com/
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72 ZV 16 J 33 Er is een motie aangenomen in de tweede kamer voor een landelijk 
isolatiestandaard. Krijgen gemeenten hier een subsidie voor en hoeveel?

Antwoord:
De kosten voor het isoleren zijn voor huiseigenaren. Eventuele subsidies zijn dan ook 
voor de huiseigenaren en niet voor de gemeente.

Paalvast

73 Zv 17 J 33 Wat heeft het onderzoek naar het gedrag van de egels opgeleverd en wat heeft dit 
onderzoek gekost en waar is het geld uitgehaald? En wie gaat de pilot betalen?

Antwoord:
Zie voor de resultaten het antwoord op vraag 71. Het gaat slecht met de egel en de 
stad wordt een steeds belangrijker leefgebied. Het tuinen onderzoek zal voor de 
langere termijn gegevens opleveren. De directe noodzaak voor dit onderzoek 
ontstond met de aanleg van de busbaan bij het Spoorpad naar het station 
Lansingerland-Zoetermeer (Bleizo project). Door de ligging van enkele leidingen kon 
de busbaan (ecologisch) niet optimaal worden ingepast. De aanleg kon ook niet 
leiden tot een versterking van groene stedelijke verbindingen (groenkaart). Er is 
daarom voor compensatie gekozen. Met de inzichten van de onderzoeken kunnen nu 
nog verbeteringen voor de egel bij het Spoorpad plaatsvinden en vooral ook 
duurzaam egelvriendelijke inrichting en - beheer in de stad. Kosten pilot zender 
onderzoek waren € 17.380 en kosten wildcamera onderzoek waren € 13.300 en 
beide ten laste van het project Bleizo-knoop in het kader van natuurcompensatie.

Groeneveld
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74 ZV 18 J 33 Onderzoek met ‘gezenderde egels’ in de stad. Waar kunnen we de 
onderzoeksresultaten vinden? 

Antwoord:
In de Rapportage Duurzaam (arcgis.com) welke op 31 maart 2021 in iBabs is 
gepubliceerd treft u informatie over het onderzoek aan. Het egelonderzoek bestaat uit 
twee onderzoeken die in 2020 zijn uitgevoerd door Silvavir en egelwerkgroep i.s.m. 
de stichting egelopvang in Zoetermeer (en Steenwijk) en de gemeente Zoetermeer. 
Onderzoek A) betreft een pilot met GPS-zenders en onderzoek B) een wildcamera 
project in tuinen.

A. Via deze links vindt u informatie en de resultaten. Er zijn veel nieuwe inzichten 
ontstaan over het gebruik van ruimte door de egel in de stedelijke omgeving. Die 
zijn nationaal gedeeld. Dit heeft ook landelijk veel aandacht gekregen en geleid 
tot diverse items en publicaties, zoals in NRC, Trouw, AD Zoetermeer, BNNVara 
en OmroepWest. Ook zijn er wetenschappelijke publicaties verschenen (zie 1 en 
2). 

B. Bij het wildcamera project worden dieren in de tuin gefotografeerd en 
herkend/geteld. Het is een Citizen science project. Het wildcamera project is een 
landelijk lopend project van de egelopvang, tuinbezitters en de gemeente. Alle 
data wordt eenvormig verzameld en door de Wageningse Universiteit Ruimte 
(WUR) https://www.agouti.eu/#/projects en de Egelwerkgroep Nederland 
https://www.egelwerkgroep.com/ beheerd en in Gis opgeslagen met data over 
heel Nederland (zelfs Europa), zodat wetenschappelijk onderzoek kan plaats 
vinden. De resultaten over het onderzoek in Zoetermeer 2020 zijn recentelijk vrij 
gekomen en in een rapport verschenen. Het rapport zal op de site van de 
egelopvang en/of de gemeente worden geplaatst. De link zal met een memo 
worden toegezonden.

Groeneveld

https://zoetermeer.maps.arcgis.com/apps/MapSeries/index.html?appid=27c659cb1dff442c8b7b9aade46b7067
https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https://www.silvavir.com/project/zenderonderzoek-egels/&data=04%7C01%7C%7C612c4d9604f04cbcd37908d8f8f83117%7C8832eccc8a644f2d915675c175b095ab%7C0%7C0%7C637533093348149346%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0=%7C0&sdata=PK9KezTHtHUEwtMNTJeJrP4avzjcx0pOxw08EQYxHaU=&reserved=0
https://www.egelwerkgroep.com/
https://www.egelopvang.nl/zoetermeer/
https://arcg.is/05L5Kf
https://arcg.is/1WDm9X
https://www.nrc.nl/nieuws/2020/12/07/gps-zender-legt-nachtleven-van-stadsegel-bloot-a4022895
https://www.trouw.nl/duurzaamheid-natuur/zendertjes-en-snelwegen-voor-de-stadsegel~bad2f459/?referrer=https://www.google.com/
https://www.ad.nl/zoetermeer/het-geheime-nachtleven-van-de-stadsegel-maak-een-egelsnelweg-in-je-schutting~ac97011a/
https://www.bnnvara.nl/vroegevogels/artikelen/uniek-egelonderzoek
https://www.omroepwest.nl/nieuws/4084669/Egels-volgen-met-een-zender-in-Zoetermeer-doen-ze-bijzonder-onderzoek
https://www.naturetoday.com/nl/nl/nature-reports/message/?msg=26401
https://www.naturetoday.com/nl/nl/nature-reports/message/?msg=26475
https://www.agouti.eu/#/projects
https://www.egelwerkgroep.com/
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75 ZV 19 J 33 Er zijn meer gescheiden afvalstromen zoals PBD door het vele thuiswerken. Dat is 
goed nieuws, inwoners zijn dus goed bezig met het meer scheiden van afvalstromen, 
zonder geld uit te geven aan communicatiemiddelen. Hoe groot waren de hogere 
opbrengsten?

Antwoord:
Deze opbrengsten (in kg per inwoner) zijn te vinden op bladzijde 6 van bijlage 2, 
producten en prestaties. Deze opbrengsten zijn absoluut en niet afgezet tegenover 
de totale hoeveelheid huishoudelijk afval – welke óók toegenomen is. Het is dus op 
basis van deze gegevens niet te zeggen of inwoners hun afval béter gescheiden 
hebben. Opbrengsten in kg per inwoner kunnen zeker ook niet 1 op 1 vertaald 
worden naar financiële opbrengsten (en kosten).  

Groeneveld

76 ZV 20 J 33 Er is ook een rapport opgesteld over de knelpunten voor de ecologische 
infrastructuur. Waar is dit rapport te vinden?

Antwoord:
Het rapport is opgesteld om de knelpunten in het kader van de schaalsprong te 
kunnen oplossen en vormt nu één van de bouwstenen voor de omgevingsvisie. Het 
rapport is beschikbaar in de vorm van een GIS-kaart met toelichting en wordt op de 
gemeentelijke website geplaatst. De link zal op een later moment met een memo 
worden toegezonden.

Groeneveld

77 CDA 3 J 33 Verbeteren zwemwaterkwaliteit: hier wordt al 10 jaar aan gewerkt. Wat zijn de 
concrete resultaten van 10 jaar verkennen? Zowel qua budget als qua gerealiseerde 
verbetering? 

Antwoord:
De gemiddelde waterkwaliteit aan de Zoetermeerse plas (Noord Aa Zwemvijver, 
Speelstrand en Naaktstrand) was het afgelopen jaar uitstekend. Zie hiervoor ook de 
rapportage Actualisatie zwemwaterprofiel Noord Aa van Rijnland en de 
beoordelingen op www.zwemwater.nl. Voor meer informatie (ook wat betreft 
financiën) verwijzen we naar een voor 1 juli te verschijnen raadsmemo over de 
bestrijding van blauwalg.

Groeneveld

https://www.rijnland.net/over-rijnland/wat-doet-rijnland/schoon-en-gezond-water/downloads-schoon-en-gezond-water/ActualisatieNoordAa2020.pdf
file:///C:/Users/bontle/AppData/Local/Microsoft/Windows/INetCache/Content.Outlook/J3G51UZO/www.zwemwater.nl
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78 VVD 1 J 33 Er wordt gesproken van ruilverkaveling bij de realisatie van de weidevogelreservaat, 
welke stappen heeft de gemeente genomen om tot deze verkaveling te komen? 

Antwoord:
Er wordt een memo opgesteld waarin het onderwerp kavelruil wordt opgenomen. 
Deze memo zal in mei worden aangeboden.

Groeneveld
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79 PvdA 20 J 33 Zoetermeer heeft landelijke aandacht gekregen voor een onderzoek met ‘gezenderde 
egels’ in de stad. Het onderzoek heeft inzicht geboden in het gedrag van egels. 
Hierdoor kan de bescherming van de leefgebieden van de egels worden verbeterd. 
Wat waren de voornaamste conclusies en zijn er al maatregelen genomen en zo ja 
welke?

Antwoord:
In de Rapportage Duurzaam (arcgis.com) welke op 31 maart 2021 in iBabs is 
gepubliceerd treft u informatie over het onderzoek aan. Het egelonderzoek bestaat uit 
twee onderzoeken die in 2020 zijn uitgevoerd door Silvavir en egelwerkgroep i.s.m. 
de stichting egelopvang in Zoetermeer (en Steenwijk) en de gemeente Zoetermeer. 
Onderzoek A) betreft een pilot met GPS-zenders en onderzoek B) een wildcamera 
project in tuinen.

A. Via deze links vindt u informatie en de resultaten. Er zijn veel nieuwe inzichten 
ontstaan over het gebruik van ruimte door de egel in de stedelijke omgeving. Die 
zijn nationaal gedeeld. Dit heeft ook landelijk veel aandacht gekregen en geleid 
tot diverse items en publicaties, zoals in NRC, Trouw, AD Zoetermeer, BNNVara 
en OmroepWest. Ook zijn er wetenschappelijke publicaties verschenen (zie 1 en 
2). 

B. Bij het wildcamera project worden dieren in de tuin gefotografeerd en 
herkend/geteld. Het is een Citizen science project. Het wildcamera project is een 
landelijk lopend project van de egelopvang, tuinbezitters en de gemeente. Alle 
data wordt eenvormig verzameld en door de Wageningse Universiteit Ruimte 
(WUR) https://www.agouti.eu/#/projects en de Egelwerkgroep Nederland 
https://www.egelwerkgroep.com/ beheerd en in Gis opgeslagen met data over 
heel Nederland (zelfs Europa), zodat wetenschappelijk onderzoek kan plaats 
vinden. De resultaten over het onderzoek in Zoetermeer 2020 zijn recentelijk vrij 
gekomen en in een rapport verschenen. Het rapport zal op de site van de 
egelopvang en/of de gemeente worden geplaatst. De link zal met een memo 
worden toegezonden.

Groeneveld

https://zoetermeer.maps.arcgis.com/apps/MapSeries/index.html?appid=27c659cb1dff442c8b7b9aade46b7067
https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https://www.silvavir.com/project/zenderonderzoek-egels/&data=04%7C01%7C%7C612c4d9604f04cbcd37908d8f8f83117%7C8832eccc8a644f2d915675c175b095ab%7C0%7C0%7C637533093348149346%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0=%7C0&sdata=PK9KezTHtHUEwtMNTJeJrP4avzjcx0pOxw08EQYxHaU=&reserved=0
https://www.egelwerkgroep.com/
https://www.egelopvang.nl/zoetermeer/
https://arcg.is/05L5Kf
https://arcg.is/1WDm9X
https://www.nrc.nl/nieuws/2020/12/07/gps-zender-legt-nachtleven-van-stadsegel-bloot-a4022895
https://www.trouw.nl/duurzaamheid-natuur/zendertjes-en-snelwegen-voor-de-stadsegel~bad2f459/?referrer=https://www.google.com/
https://www.ad.nl/zoetermeer/het-geheime-nachtleven-van-de-stadsegel-maak-een-egelsnelweg-in-je-schutting~ac97011a/
https://www.bnnvara.nl/vroegevogels/artikelen/uniek-egelonderzoek
https://www.omroepwest.nl/nieuws/4084669/Egels-volgen-met-een-zender-in-Zoetermeer-doen-ze-bijzonder-onderzoek
https://www.naturetoday.com/nl/nl/nature-reports/message/?msg=26401
https://www.naturetoday.com/nl/nl/nature-reports/message/?msg=26475
https://www.agouti.eu/#/projects
https://www.egelwerkgroep.com/
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80 ZV 21 J 34 Hoeveel houten bruggen moeten er nog vervangen worden en wanneer?

Antwoord:
In totaal zullen in Zoetermeer nog 68 houten bruggen worden vervangen. 29 hiervan 
zullen voor 2023 worden vervangen. De overige 39 houten overbruggingen zijn 
vooral vlonderbruggetjes in het Westerpark, waarvan er gemiddeld jaarlijks één wordt 
vervangen.

Groeneveld

81 PvdA 21 J 34 In het raadsbesluit van 17 februari 2020 is % CO2 reductie als effectindicator 
vervallen. De ambitie voor de energietransitie is nu: een aardgasvrije gebouwde 
omgeving in 2040. Hoeveel woningen zijn in 2020 aardgasvrij opgeleverd en/of 
aardgasvrij gemaakt in Zoetermeer?

Antwoord:
Alle nieuwgebouwde woningen die in Zoetermeer in 2020 zijn opgeleverd zijn 
energiezuinig én in principe ook allemaal aardgasvrij. Het kan niet voor 100% worden 
uitgesloten dat er ergens nog woningen zijn gerealiseerd met een ‘oude’ 
bouwvergunning met een aardgasaansluiting. In de bestaande bouw is de gemeente 
bekend met de het project in de Landenbuurt waar 210 bestaande woningen zeer 
energiezuinig en aardgasvrij zijn gemaakt. In 2020 hebben daarnaast vergaande 
voorbereidingen plaatsgevonden om in de komende jaren nog ongeveer 2000 
bestaande woningen energiezuinig en aardgasvrij te maken.

Paalvast

82 PvdA 22 J 34 Gedurende de periode 2020-2023 wordt gewerkt aan kwaliteitsverbetering van de 
openbare ruimte. Onder meer wordt eerste meter ruig gras naast voet- en fietspaden 
intensiever gemaaid. Hierdoor zou worden bijgedragen aan biodiversiteit. Kan het 
college uitleggen hoe de biodiversiteit hierdoor wordt vergroot? Welke soorten 
profiteren hiervan? 

Antwoord:
De biodiversiteit wordt vergroot doordat er meer gelaagdheid in de beplanting 
ontstaat. In de intensief gemaaide strook gras (voor veiligheid van weggebruikers en 
tegen overlast door overlast van overhangend groen) komen andere soorten voor 
dan in het ruig gras.

Groeneveld
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83 PvdA 23 J 34 Voor 2020 zijn diverse groenvakken omgevormd en is het niveau van het bestrijden 
van onkruid verhoogd van C naar B. Is dit door de hele stad heen gebeurd of alleen 
in bepaalde wijken?

Antwoord:
In alle wijken en bedrijfsterreinen zijn groenvakken omgevormd en is het niveau van 
onkruidbestrijding verhoogd van C naar B.

Groeneveld

84 PvdA 24 J 34 Zijn er in 2020 gevallen geweest van onoordeelkundig groenbeheer (bijvoorbeeld 
maaien in het broedseizoen waardoor onnodig nesten zijn verstoord of bijen in hun 
habitat zijn bedreigd) en zijn de aannemers hierop aangesproken?

Antwoord:
Hiervan zijn geen incidenten bekend. In bouwvergaderingen worden flora en fauna 
zaken besproken met aannemers en bij verstoring zullen ze hierop worden 
aangesproken.

Groeneveld

85 PvdA 25 J 34 Het doel om de hoeveelheid restafval verder terug te brengen t.o.v. 2019 is vanwege 
het vele thuis zijn en thuiswerken niet gehaald.
Is dit een landelijke trend of alleen in Zoetermeer?

Antwoord:
We vangen veel signalen op dat 2020 een jaar is geweest met landelijk méér 
restafval per persoon dan vooraf ingeschat. De jaarlijkse benchmark welke door de 
NVRD/RWS georganiseerd wordt, zal dit inzichtelijker maken. De Benchmark over 
2020 is aan het eind van 2021 beschikbaar. Ook CBS-gegevens hierover zijn pas 
later dit jaar beschikbaar.

Groeneveld

http://www.benchmark.nl/
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86 Zó! 15 J 35 ‘In 2020 is gestart met de actualisatie van de beheervisie. Waarden van de openbare 
ruimte als toegankelijkheid en duurzaamheid (biodiversiteit) zullen hierin nadrukkelijk 
een plek krijgen.’ Komt in de beheervisie ook ruimte voor zaken zoals het verbreden 
en asfalteren van de voetpaden in de buitengebieden? (Doordat deze momenteel 
veel minder goed begaanbaar zijn lopen veel voetgangers op de fietspaden.) Indien 
dit niet het geval is, bij welk beleid komt dit aan de orde?

Antwoord:
De beheervisie bevat waarden en hoofdlijnen en gaat niet over materiaalkeuze en 
maatvoering. Voor voetpaden zijn in ons Handboek Openbare Ruimte ontwerpeisen 
opgenomen om halfverharding alleen op achteraf gelegen paden toe te passen, 
afhankelijk van het gewenste beeld en het omgevingskarakter.

Groeneveld

87 ZV 22 J 35 De toegankelijkheid moet een nadrukkelijke plek krijgen in de beheersvisie. Is de 
toegankelijkheidsraad hier al bij betrokken en hoe vaak en gaat dat in de toekomst 
ook gebeuren? Of wordt de toegankelijkheid in de beheersvisie geregeld achter een 
bureau?

Antwoord:
De beheervisie bevat waarden en hoofdlijnen. De inrichting en het onderhoud van de 
openbare ruimte draagt zoveel mogelijk bij aan een toegankelijke openbare ruimte 
voor alle Zoetermeerders. Dus ook voor ouderen, kinderen en mensen met een 
beperking. Waar nodig wordt de toegankelijkheidsraad om advies gevraagd.

Groeneveld

88 PvdA 26 J 35 Er komt een strategie om onze assets (kapitaalgoederen) professioneel te beheren 
via assetmanagement. Wat gaat de gemeente dan anders doen dan voorheen? Was 
het eerst niet professioneel genoeg dan? Kortom: wat houdt dit in?

Antwoord:
Onder invloed van technische en functionele ontwikkelingen en ambities verandert de 
inrichting, het gebruik en onderhoud van de openbare ruimte.  Assetmanagement als 
(plan-do-check-act) proces draagt bij aan het zo optimaal (integraal) mogelijk waarde 
creëren met onze kapitaalgoederen om de doelstellingen op het gebied van o.a. 
duurzaamheid, aantrekkelijkheid en toegankelijkheid van de gemeente te realiseren.

Groeneveld

https://www.zoetermeer.nl/inwoners/openbare-ruimte_46241/
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89 ZV 23 J 37 We willen met de groei van de stad onze stadscultuur en identiteit verder 
ontwikkelen. Wat is onze stadscultuur en identiteit? Wat gaat verder ontwikkeld 
worden?

Antwoord:
Onder onze stadscultuur verstaan we de optelsom van alle culturele waarden en 
uitingen die specifiek zijn voor de stad. Aan de stadscultuur ontleent een stad haar 
stedelijke identiteit. Alle onderdelen van programma 4 dragen positief bij aan de 
stadscultuur en identiteit van Zoetermeer waar het gaat om vrijetijdsbesteding.

Paalvast

90 VVD 2 J 37 Hoeveel en welke culturele en maatschappelijke instellingen hebben een beroep 
moeten doen op de gemeentelijke regeling voor huurkorting of steun en/of op 
landelijke en provinciale noodsteunmaatregelen?

Antwoord:
In bijlage 2 is een overzicht opgenomen. 

Rosier

91 ZV 24 J 38 Met de eigenaar van Silverdome is constructief overleg geweest over een gedragen 
toekomstvisie. Waar kunnen we deze toekomstvisie vinden?

Antwoord:
De toekomstvisie wordt ontwikkeld door de eigenaar van Silverdome. De gesprekken 
over de toekomstvisie zijn nog steeds gaande. Op dit moment is er nog geen 
openbare visie beschikbaar. Naar verwachting wordt u hier voor het zomerreces 
nader over geïnformeerd.

Ter Laak

92 ZV 25 J 38 Dat gemeente en cultuursector elkaar als vanzelfsprekend vonden in de COVID-19-
crisis, kwam mede door de goede contacten vanuit de ontwikkeling van de nieuwe 
Cultuurvisie 2030. Waar kunnen we deze nieuwe Cultuurvisie vinden?

Antwoord:
De Cultuurvisie 2030 (agendapunt 8d) is inmiddels ter besluitvorming aan de raad 
toegestuurd.

Paalvast

https://ris2.ibabs.eu/Agenda/Details/Zoetermeer/3a434a16-6a5e-40b8-99c4-6ae203466f47
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93 ZV 26 J 38 Wat heeft het onderzoek gekost om de sportzaal te verplaatsen naar de 
woontorenontwikkeling in het Vernèdepark?

Antwoord:
Om dit onderzoek te kunnen doen is een Programma van Eisen opgesteld, dit heeft 
ca € 5.000,- gekost en wordt ook gebruikt als basis voor de nieuwe locatie. 
Daarnaast is nog € 6.330,- uitgegeven aan juridische kosten om te onderzoeken of 
het aanbestedingsrechtelijk kan. Hierover bent u middels een memo “Sporthal 
Burgemeester Vernèdepark” geïnformeerd.

Ter Laak

94 VVD 3 J 38 Hoeveel kost het behouden van de sporthal van de Driesprong voor sportactiviteiten?

Antwoord:
De exploitatiekosten voor het openhouden van sportzaal de Driesprong na 
ingebruikname van het nieuwe zwembad, bedragen tussen de € 150.000 en 
€175.000 per jaar.
Aangezien de sportzaal sterk verouderd is, zou ook geïnvesteerd moeten worden in 
een grootschalige renovatie van de zaal. 
Daarnaast blijkt uit het capaciteitsonderzoek sport dat meer ruimte nodig is in de stad 
voor de wedstrijdsport. De realisatie van een sporthal (3 zaaldelen) biedt meer ruimte 
voor de wedstrijdsport, dan de huidige situatie van een sportzaal (2 zaaldelen) en 
een gymzaal (1 zaaldeel).

Ter Laak

95 ZV 27 J 39 Actie is ondernomen met het verplaatsen van de entree naar het Stadhuisplein. 
Hoeveel kosten zijn hiermee gemoeid? Was dit begroot en zo niet, hoe is dit 
gefinancierd?

Antwoord:
Voor de verbouwing was al een entree aan het Stadhuisplein. Een tijd na de opening 
is er door het Museum gekozen om de hoofdentree terug te brengen aan het 
stadhuisplein. Er zijn hiervoor geen kosten ontstaan.

Paalvast

https://ris2.ibabs.eu/Reports/ViewListEntry/Zoetermeer/7b0d934c-cf8e-449e-8e15-99234ae66890
https://ris2.ibabs.eu/Reports/ViewListEntry/Zoetermeer/7b0d934c-cf8e-449e-8e15-99234ae66890
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96 ZV 28 J 39 Op stadsboerderij Het Buitenbeest startte zorgaanbieder Tuingezel met een klein 
horeca-aanbod voor het publiek. Is dit in de 
nieuw gebouwde schuur die voor pannenkoeken was bestemd?

Antwoord:
Dat klopt, de huurovereenkomst met de voormalige huurder van de gebouwde schuur 
is beëindigd wegens faillissement. Met Tuingezel is een nieuwe huurovereenkomst 
aangegaan voor de gebouwde schuur (wagenschuur) aan de Voorweg 93. Naast een 
klein horeca-aanbod voor het publiek, wordt de ruimte door Tuingezel ook gebruikt 
voor de dagbesteding van cliënten met dementie.

Groeneveld

97 ZV 29 J 39 Er is noodsteun gegeven, toch niet alleen aan museum De Voorde, graag een 
overzicht van welke organisatie en hoeveel geld zij aan noodsteun hebben 
ontvangen?

Antwoord:
In bijlage 2 is een overzicht opgenomen.

Rosier

98 CDA 4 J 39 Kunnen er meer argumenten gegeven worden waarom de “waardering inwoners voor 
evenementen” niet is onderzocht in de stadspeiling?
Sommige zaken zijn wel doorgegaan hetzij in een andere vorm dat maakt het niet 
minder relevant of niet van belang om toch de vraag te stellen.

Antwoord:
Er is voor gekozen om in de Stadspeiling geen vragen te stellen over het bezoek aan 
en waardering van evenementen omdat in de zes maanden voorafgaand en tijdens 
de onderzoeksperiode van de Stadspeiling (september en oktober) geen 
evenementen waren toegestaan. Dit is juist de periode dat de meeste evenementen 
worden gehouden. De meeste evenementen vinden plaats in de lente en de zomer. 
In de afgelopen Stadspeiling konden de respondenten wel aangeven in hoeverre ze 
het belangrijk vinden dat in Zoetermeer evenementen worden georganiseerd.

Van Driel
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99 PDvZ J 39 Omvorming bibliotheek Rokkeveen naar Huis van de Wijk. Hoe verhoudt zich dat tot 
de ontwikkeling van de Stadsboerderij De Balijhoeve tot centrale ontmoetingsplek in 
de wijk?

Antwoord:
Het Huis van de Wijk fungeert als een thermometer in de wijk; verbinding met de 
diverse zorg- en welzijnsorganisaties (zowel professioneel als vrijwillig) is van belang. 
Niet alleen om mensen door te kunnen verwijzen, maar ook door proactief in te 
spelen op ontwikkelingen in de wijk met het aanbod van activiteiten en 
ondersteuning. Het Huis van de Wijk wordt ontwikkeld op één centrale plek. Dit sluit 
niet uit dat er ook nog andere ontmoetingsgerichte voorzieningen in de wijk zijn 
(bijvoorbeeld buurtvereniging, sportkantine, activiteit bij sociale partners). Het Huis 
van de Wijk is het hart van het gehele netwerk aan zorg- en welzijnsvoorzieningen in 
de wijk. In de wijk Rokkeveen streven we ernaar om de centrale plek samen met de 
bibliotheek te realiseren. De verbouwing van de Balijhoeve zal tevens worden 
gerealiseerd en zal onderdeel uitmaken van het brede netwerk in de wijk.

Ter Laak

100 ZV 30 J 40 Er hebben minder sportevenementen plaatsgevonden. Mogelijk is dit dus een 
besparing, wat is er met het geld gedaan?

Antwoord:
Vooraf wordt opgemerkt dat het totaal begrote bedrag ten behoeve van 
ondersteuning van topsportevenementen € 38.000 per kalenderjaar is, het is 
daarmee een bescheiden post. Budget dat binnen het sportbeleid is overgebleven 
doordat minder activiteiten hebben kunnen plaatsvinden in tijden van corona, is 
primair ingezet als dekking voor het behoud van doelgroepactiviteiten zwemmen in 
zwembad de Veur en Driesprong aan het einde van 2020. Zoals u in dit memo bent 
geïnformeerd, zou het college zich inspannen om dekking te vinden binnen het 
regulier budget van programma 4. Voor de rest geldt dat resterend budget binnen 
een begrotingsjaar, terugvloeit naar de algemene middelen (Vrij inzetbare reserve) 
conform de afspraken met de raad.

Ter laak

https://ris2.ibabs.eu/Reports/ViewListEntry/Zoetermeer/6b69ac57-dcd3-4af7-aab6-f1fff7c65011
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101 Zó! 16 J 41 ‘De Zoetermeerse Cultuurprijs kreeg een nieuwe naam: Kunst- en Cultuurprijs 
Zoetermeer. Ook de opzet veranderde: de publieksprijs werd omgevormd naar een 
juryprijs en uitgebreid met een prijs voor opkomend talent.’ Waarom is de opzet 
veranderd van publieksprijs naar juryprijs? 

Antwoord:
Voor de oorspronkelijke publieksprijs stemden inwoners op kandidaten die door een 
jury werden voorgedragen. Daardoor wonnen de partijen met de grootste achterban 
vaak de prijs en hadden kleine partijen het nakijken. Voor de nieuwe Kunst- en 
Cultuurprijs dragen inwoners kandidaten voor en bepaalt een vakjury de uiteindelijke 
winnaar. Zo heeft iedereen gelijke kans om te winnen.

Paalvast

102 ZV 31 J 43 De wijkveiligheidsavonden konden fysiek niet doorgaan. Is er ook overwogen deze 
avonden digitaal te laten plaatsvinden?

Antwoord:
Van de zeven wijkveiligheidsavonden die gepland stonden in de reeks 2019/2020 zijn 
er vier wel doorgegaan. De overige drie die gepland waren na 15 maart 2020 konden 
niet doorgaan. De duur van de corona-maatregelen was niet te overzien. Er is 
overwogen om de bijeenkomsten online te laten plaatsvinden. Door de corona-crisis 
zijn er veel taken bijgekomen waardoor er keuzes gemaakt moesten worden met 
betrekking tot het inzetten van de beschikbare capaciteit. Hierdoor, alsmede door de 
sterke voorkeur om de wijkveiligheidsavonden fysiek te laten plaatsvinden en het feit 
dat de er een nieuwe burgemeester benoemd zou worden, is besloten om geen 
online veiligheidsbijeenkomsten te ontwikkelen.

Burgemeester
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103 CDA 5 J 43 De wijkveiligheidsavonden, waar voorlichting wordt gegeven over preventieve 
maatregelen om woninginbraken tegen te gaan, konden na maart 2020 als gevolg 
van de COVID-19 maatregelen niet doorgaan.
Is er op enig moment naar alternatieven gekeken of gezocht? Zo ja wat was de 
uitkomst en wat waren de afwegingen?

Antwoord:
Van de zeven wijkveiligheidsavonden die gepland stonden in de reeks 2019/2020 zijn 
er vier wel doorgegaan. De overige drie die gepland waren na 15 maart 2020 konden 
niet doorgaan. De duur van de corona-maatregelen was niet te overzien. Er is 
overwogen om de bijeenkomsten online te laten plaatsvinden. Door de corona-crisis 
zijn er veel taken bijgekomen waardoor er keuzes gemaakt moesten worden met 
betrekking tot het inzetten van de beschikbare capaciteit. Hierdoor, alsmede door de 
sterke voorkeur om de wijkveiligheidsavonden fysiek te laten plaatsvinden en het feit 
dat de er een nieuwe burgemeester benoemd zou worden, is besloten om geen 
online veiligheidsbijeenkomsten te ontwikkelen.

Burgemeester

104 VVD 4 J 43 Bij de indicatoren staat aangegeven het gemiddeld rapportcijfer voor de veiligheid. 
Met welke data wordt dit berekend?

Antwoord:
In de jaarlijkse Stadpeiling geven respondenten een cijfer voor de veiligheid in hun 
buurt en voor de veiligheid in de gehele stad. Deze data vormen de bron voor het 
gemiddelde cijfer.

Burgemeester

105 VVD 5 J 43 Er wordt aangegeven dat het aantal geregistreerde gevallen van huiselijk geweld is 
gedaald. Wat houdt de registratie in? Hoe wordt het geregistreerd, is dit dan een 
melding of aangifte door bijvoorbeeld het slachtoffer of een melding uit de buurt?

Antwoord:
Het gaat om de door de politie geregistreerde cijfers. Het zijn inderdaad meldingen of 
aangiften.

Burgemeester
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106 ZV 32 J 44 Boa’s hebben zich tijdens de corona meer ingezet op handhaving, hoeveel uur? Hoe 
groot was de kostenpost die hier mee was gemoeid?

Antwoord:
Team handhaving werkt volgens het ritme van de stad. Er wordt ingezet op de 
problematiek die er op die plek en op dat moment speelt in de stad. Gelet op de 
beperkte capaciteit is ervoor gekozen om de inzet te prioriteren op het handhaven 
van corona-maatregelen en op de meldingen en is er (minder) ingezet op andere 
taken. De meerkosten die er zijn gemaakt, hebben betrekking op de onregelmatige 
diensten van de boa’s en de onregelmatigheidstoeslag. Ten opzichte van 2019 zijn 
de kosten van deze toeslag toegenomen met ruim € 30.000.

Burgemeester

107 ZV 33 J 45 Er is minder geld uitgegeven tijdens de jaarwisseling. Wordt het geld bewaard voor 
volgend jaar of worden hier de vernielingen van betaald die hebben plaatsgevonden?

Antwoord:
Nee, het overgebleven budget is niet overgeheveld naar 2021. Voor de jaarwisseling 
is structureel budget beschikbaar. Het overgebleven geld is niet specifiek ingezet 
voor het herstellen van de vernielingen.

Burgemeester

108 Zó! 17 J 46 ‘De preventieve en repressieve interventies zijn persoons-, groeps-, en 
systeemgericht.’ Wat betekent hier ‘systeemgericht’ en wat is het verschil met 
groepsgericht?

Antwoord:
Systeemgericht houdt in dat de interventies zich richten op het systeem rond de 
betrokkene of op de relatie tussen de betrokkenen en de mensen in zijn 
(gezins)systeem. Denk aan interventies gericht op (de relatie met) ouders, partners of 
andere naasten.
 Groepsgericht gaat over de interventies die zijn gericht op de jeugdgroep of specifiek 
gericht op relaties tussen jeudgroepleden (denk aan contactverboden).    

Burgemeester
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109 Zó! 18 J 46 Voor de aanpak van woonoverlast is afgesproken dat er een meldpunt woonoverlast 
komt. Wanneer kunnen we dat verwachten?

Antwoord:
Inwoners kunnen overlast van buren al melden via de reguliere gemeentelijke 
procedures. Een klein onderzoek ter verbetering hiervan is nagenoeg afgerond. Het 
meldingenproces wordt naar aanleiding hiervan geoptimaliseerd. Het 
communicatietraject hierover wordt begin juni opgestart.

Burgemeester

110 ZV 34 J 46 Hoeveel uur is de jeugmarshall ingezet en wat heeft het gekost?

Antwoord:
De jeugdmarshall is per 1 september 2019 aan de slag in de wijk Oosterheem voor 
36 uur per week. De totale kosten zijn in 2020 € 92.000,-

Burgemeester

111 ZV 35 J 46 Samen met het sociaal domein en buurtwerk zijn er buurtwerkers+ ingezet. Hoe zit 
buurtwerk+ in elkaar en wat is hun taak/aanpak/aandachtsgebied?

Antwoord:
Dit betreft een aanvullende opdracht voor het Zoetermeerse jongerenwerk 
(Buurtwerk). De taak richt zich op het voorkomen van aanwas bij de jeugdgroep die 
zich met name in Oosterheem manifesteert. 
De jongerenwerkers+ hebben een pro-actieve benadering. Ze gaan gericht aan de 
slag met het ophalen van signalen van problematisch (groeps)gedrag. In samenhang 
met de groepsaanpak die onder de regie staat van de jeugdmarshall kunnen de 
jongerenwerkers ook als ambulante coach worden ingezet (met name gericht op 
jonge aanwas en evt. meelopers).  

Burgemeester
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112 CDA 6 J 46 De genoemde inspanningen werden financieel gedekt door de verstrekte subsidie 
van het ministerie van J&V.
Dit lijkt te impliceren dat de financiering gaat stoppen. Is er al een oplossing cq 
nieuwe financiële dekking gevonden?

Antwoord:
Nee, er is geen financiële oplossing gevonden voor het vervolg. Het ministerie van 
J&V heeft laten weten dat de financiering na 2021 stopt. Gemeentes zijn hierna zelf 
verantwoordelijk voor het borgen en het voortzetten van de intensivering van de 
aanpak van ondermijning.

Burgemeester

113 ZV 36 J 47 Er is een woonlastcoördinator gestart in 2020. Op hoeveel zaken heeft hij/zij gedaan? 
Hoeveel zaken zijn er opgelost? Worden er ook zaken doorgezet naar de 
buurtbemiddeling?

Antwoord:
Er zijn 84 casussen. Daarvan zijn er 42 opgelost. Daar waar dat zin heeft, worden 
zaken doorgezet naar buurtbemiddeling.

Burgemeester

114 ZV 37 J 49 Er is een uurtje voor kwetsbare inwoners ingesteld. Aan welke kwetsbaarheid moeten 
we dan denken en hoeveel mensen hebben hier gebruik van gemaakt?

Antwoord:
Het uurtje voor kwetsbare inwoners is bedoeld voor mensen met een grotere kans 
om ernstig ziek te worden of te overlijden door COVID-19. De risicogroepen zijn 
omschreven door het RIVM. Het Gemeentelijk Informatiepunt bespreekt met de 
burger of er sprake is van kwetsbaarheid op basis van de lijst van het RIVM. Van het 
uurtje voor kwetsbare inwoners wordt regelmatig gebruik gemaakt, zo’n 5 á 6 
afspraken per keer. Bij benadering hebben hier sinds de invoering eind oktober zo’n 
150 mensen gebruik van gemaakt.

Iedema

https://www.rivm.nl/coronavirus-covid-19/risicogroepen
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115 ZV 38 J 49 Het gemiddelde rapportcijfer van respondenten die persoonlijk contact hadden met 
de gemeente is een 6,5. Gastvrijheid een 7,8. Contact een 6,8. Waar waren de 
mensen minder tevreden over? Want wij komen met deze cijfers niet tot een 6,5 er 
moet iets zijn dat lager scoorde.

Antwoord:
De genoemde rapportcijfers betreffen resultaten van de ondernemerspeiling. Bij de 
vraag over wat men van het het persoonlijk contact met de gemeente vindt gaven 
bedrijven gemiddeld een 6,5. De twee overige vragen gaan over het Gemeentelijk 
Informatiepunt (GIP). Voor de gastvrijheid van het GIP gaven bedrijven gemiddeld 
een 7,8. Voor het contact met het GIP gaf men een 6,8. Het is niet uit de resultaten 
op te maken waarom het persoonlijk contact met de gemeente in het algemeen, lager 
wordt beoordeeld dan de gastvrijheid of het contact met het GIP.  

Iedema

116 CDA 7 J 49 Het doel voor gemiddeld rapportcijfer voor de aanvraag en afhandeling van digitale 
producten is niet behaald. De komst van de Omgevingswet gaat waarschijnlijk nog 
meer druk leggen op het digitale stelsel. Welke voorbereidingen worden hiervoor 
getroffen en in welke mate heeft de gemeente zelf invloed?

Antwoord:
Op het digitaal stelsel omgevingswet (DSO) hebben we als gemeente weinig invloed. 
De gemeente Zoetermeer neemt deel aan een VNG Werkplaats in het kader van de 
voorbereiding op het DSO. Daarmee doen we kennis op en worden wijzigingen en 
verbeteringen van landelijke voorzieningen eerder voor ons ingericht. Als het gaat om 
de werking en type afhandeling zijn we gebonden aan wat het DSO ons voordraagt. 
Medewerkers worden opgeleid om zo goed mogelijk voorbereid te zijn op 
dienstverlening in het kader van de omgevingswet.

Iedema
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117 PvdA 27 J 49 Er zijn helaas ook klachten die niet direct worden opgepakt door een afdeling 
waardoor de reactietermijn van zes weken verstrijkt. Om welke afdelingen gaat het?

Antwoord:
Klachten komen het meest voor bij dienstverlening met veel interactie met inwoners 
is. Dat betreft het sociaal domein, vergunningen en publiekszaken. Hier komt dan ook 
het vaakst een termijnoverschrijding voor. Om overschrijding van termijnen te 
voorkomen, zullen klachtencoördinatoren extra aandacht besteden aan de tijdige 
afhandeling van klachten.   

Burgemeester
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118 ZV 39 J 50 Dat inwoners niet blij zijn met de participatie is niet alleen te lezen in 6.2 maar ook te 
horen in de stad. De digitale bijeenkomsten laten veel te wensen over, volgens de 
inwoners. Weet de gemeente waar het aan ligt? Wat gaat u anders doen?

Antwoord:
Digitale bijeenkomsten worden wisselend gewaardeerd door deelnemers. Wij 
baseren dit (nog) niet op evaluaties maar op reacties van deelnemers die we tijdens 
en na een bijeenkomst ontvangen en onze eigen bevindingen. 
 
Soms is de techniek een reden tot onvrede. Dit doet zich voor als er deelnemers zijn 
die moeite hebben met inloggen in de bijeenkomst, ook al wordt met de uitnodiging 
altijd een technische instructie meegestuurd en is er een hulplijn beschikbaar. Er zijn 
ook inwoners die een online bijeenkomst vooral ervaren als een 
informatiebijeenkomst in plaats van een participatiebijeenkomst. De meeste online 
bijeenkomsten gaan op dit moment over plannen voor woningbouw. Belangrijk om te 
weten is dat woningbouwprojecten vaak gevoelig liggen, omdat het onderwerp direct 
raakt aan de eigen leefomgeving. 
 
Een beperking van online bijeenkomsten is de interactiemogelijkheid. Er zijn vaak zo 
veel deelnemers, reacties en vragen dat het niet lukt om elke vraag of reactie plenair 
te behandelen en iedereen het woord te geven. Daarom ervaren deelnemers de 
bijeenkomst vooral als zenden. Veel vragen en reacties worden pas beantwoord in 
het verslag van de bijeenkomst. 
 
Wat goed lukt op een fysieke bijeenkomst is het informeel napraten met de 
inhoudelijke experts na het plenaire deel. Dit draagt ertoe bij dat inwoners zich 
gehoord voelen. Bij online bijeenkomsten hebben we tot nu toe ervaren dat er weinig 
of geen gelegenheid is om informeel na te praten en echt in gesprek te gaan met 
elkaar. Een online bijeenkomst is geen volwaardige vervanging van een fysieke 
bijeenkomst. Toch zien we dat online participatie, zowel de bijeenkomsten als de 
participatie via doemee.zoetermeer.nl, wel degelijk positieve kanten heeft. We 
bereiken met online participatie meer en andere doelgroepen. Zonder corona 
beperkende maatregelen, zien we vooral voordelen van het inzetten van een 
combinatie van online en offline participatie. Afhankelijk van het onderwerp en de 
doelgroepen, maken we een afweging welke vorm(en) van participatie we gaan 
inzetten. 

Burgemeester
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Bij het organiseren van online bijeenkomsten blijven we ervaring op doen met nieuwe 
technieken en mogelijkheden. Denk hierbij aan break-out rooms in bijeenkomsten, 
zodat er meer interactie is in kleinere groepjes en meer mensen aan het woord 
kunnen komen. Ervaringen van andere gemeenten en experts volgen we op de voet 
en betrekken we bij onze eigen aanpak.

119 CDA 8 J 50 Onder Omgevingswet: 
Wordt de raad ook betrokken bij de oefentijd en zo ja op welke manier? 

Antwoord:
Het kerndocument is openbaar en hoort vindbaar te zijn op de gemeentelijke website. 
De foutmelding is daarom verholpen en het document is te vinden onder het tabblad 
ondernemers, kopje bedrijventerreinen/bedrijvencentra. 
https://www.zoetermeer.nl/ondernemers/bedrijventerreinen-en-
bedrijvencentra_46292/ 

Iedema

120 ZV 40 J 51 Voor het bevorderen van de participatie is 3,0 miljoen euro besteed aan het college 
en bestuurlijke samenwerking. Welke activiteiten heeft het college uitgevoerd?

Antwoord:
De benaming ‘Bevorderen van de participatie dekt niet helemaal de lading van de 
budgetten die onder deze doelstelling vallen.
Onder doelstelling 6.2. Bevorderen van de participatie zijn ook de salariskosten van 
(voormalige) collegeleden (€ 1,7 mln.), bijdragen/contributies aan bestuurlijke 
samenwerking (zoals MRDH en VNG) (€ 0,8 mln.) en overige uitgaven voor het 
college zoals kantoor-, representatie- en overheadkosten (€ 0,5 mln.) opgenomen.

Burgemeester

https://www.zoetermeer.nl/ondernemers/bedrijventerreinen-en-bedrijvencentra_46292/
https://www.zoetermeer.nl/ondernemers/bedrijventerreinen-en-bedrijvencentra_46292/
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121 CDA 9 J 52 In de Jaarstukken zien wij dat met geen woord gesproken wordt over de gefaalde 
pilot met de proefprojecten om ervaring op te doen met de Wet Kwaliteitsborging voor 
het bouwen. 

- In de evaluatie hierop werd aangegeven met een partij een onderzoek wordt 
gedaan naar de doorrekening

o Waarom is hier niet al eerder mee begonnen na de eerste signalen 
vanuit de raad in het voorjaarsdebat van juni 2020?

Wanneer kan de raad deze doorrekening verwachten?

Antwoord:
Er is geen sprake van een gefaalde pilot. Vanuit de markt is geen interesse getoond 
om te participeren in pilotprojecten en derhalve is geen pilot met marktpartijen 
gedraaid. Wel loopt nu een pilot met gemeentelijke aanvragen voor het vervangen 
van bruggen.
 
Ten aanzien van de doorrekening zijn onderzoeksvragen geformuleerd met 
betrekking tot de financiële impact van de Omgevingswet en de Wet kwaliteitsborging 
op de leges. Op basis van deze vragen worden offertes opgevraagd bij externe 
adviesbureaus voor een analyse/advies van financiële doorrekening.
 
De raad wordt hierover tijdig geïnformeerd voor de invoering van de Omgevingswet 
en de Wet kwaliteitsborging.

Rosier

122 VVD 6 J 52 Bij de effectindicatoren staat dat het “Bevorderen passende woonruimte voor iedere 
Zoetermeerder” wordt gemeten met “Waardering bewoners woonruimte”, Wordt er 
bijgehouden hoeveel Zoetermeerders binnen Zoetermeer verhuizen en of dit dan 
passend is? 

Antwoord:
‘Waardering bewoners woonruimte’ wordt gemeten door jaarlijks in de Stadspeiling te 
vragen welk rapportcijfer bewoners geven aan de woning en woonomgeving. 
Daarnaast wordt vanuit registraties voor elk jaar bijgehouden hoeveel vestigers, 
vertrekkers en binnenverhuizers er zijn in Zoetermeer. Er is geen combinatie te 
maken tussen beide onderwerpen. 

Paalvast
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123 PDvZ J 52 Een goede bereikbaarheid, duurzame mobiliteit en verkeersveiligheid krijgen 
voortdurend aandacht. Nu kun je met de auto en fiets je goed verplaatsen in 
Zoetermeer. Het openbaarvervoer daarin tegen laat te wensen over. Is er, om dat 
parkeerplaatsen worden teruggedrongen rekening gehouden met een fijnmazig 
netwerk van het openbaar vervoer. Welke norm wordt gehanteerd voor de 
loopafstand naar een halte?

Antwoord:
Zoetermeer heeft, in vergelijking met andere steden van eenzelfde omvang, een 
goed OV-netwerk. De OV-bereikbaarheid wordt door de inwoners gewaardeerd met 
een score van 7,4. Voor de OV-ontsluiting is de Kadernota OV 2017 van de MRDH 
leidend. De basis in OV-ontsluiting ligt bij R-net (bus, tram en metro) en de trein, met 
resp. loopafstanden van 800 en 1500 meter. Daarnaast is er op drukke relaties 
ruimte voor een aanvullend busnetwerk. Als achtervang is deelvervoer beschikbaar, 
zoals bijvoorbeeld de RegioTaxi.

Rosier

124 ZV 41 J 53 De woningvoorraad is gekrompen met 37 woningen netto. Is het niet beter om heel 
kritisch te kijken of het slopen van woningen (bijvoorbeeld Meerzicht) wel echt moet? 
En is het niet beter om eerst te bouwen en dan pas te slopen?

Antwoord:
De sloopcijfers van dit jaar betreft voornamelijk de sloop van flats in de wijk 
Palenstein. Voor Palenstein geldt dat vanaf 1999 wordt gewerkt aan de 
herstructurering van deze wijk. Deze herstructurering werd noodzakelijk geacht 
vanwege de fysieke en sociale achteruitgang. Overigens zullen op de plek van de 
gesloopte flats ook weer woningen worden teruggebouwd. Het is niet altijd mogelijk 
om eerst te bouwen en daarna te slopen. Vaak is het zelfs nodig om eerst te slopen 
om vervolgens een kwalitatief goed woonmilieu terug te brengen.

Paalvast

125 Zó! 19 J 54 ‘Er zijn door de gemeente en corporaties 88 vergunninghouders (asielzoekers) 
gehuisvest.’ In hoeveel woningen?

Antwoord:
De 88 vergunninghouders zijn in 48 woningen gehuisvest.

Paalvast

https://mrdh.nl/sites/default/files/documents/MDRH_kadernota_OV_def.pdf
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126 ZV 42 J 54 Hoeveel vergunninghouders moeten er dit jaar nog geplaatst worden in Zoetermeer?

Antwoord:
De taakstelling voor Zoetermeer in 2021 bedraagt 174 te huisvesten 
vergunninghouders. Hiervan moeten nog 141 vergunninghouders gehuisvest worden.  

Paalvast

127 ZV 42 J 54 Er zijn 73 urgentieverklaringen afgewezen, wat was de reden van die afwijzingen?

Antwoord:
Als er sprake is van weigeringsgronden uit de Huisvestingsverordening Zoetermeer 
2019, dan komt een aanvrager niet in aanmerking voor een urgentieverklaring en 
wordt een aanvraag geweigerd. Vaak zijn er meerdere weigeringsgronden en dit is 
per aanvraag verschillend. Veel voorkomende weigeringsgronden zijn inwonend, 
relatiebeëindiging (waarbij minderjarige kinderen onderdak kunnen hebben bij 1 van 
de ouders) en te kleine woning.

Paalvast

128 ZV 44 J 54 Blijven over 206 aanvragen voor een reguliere urgentieverklaring, waarvan 6 
verlengingen. Kan het aantal sociaal medische urgentieverklaringen nader worden 
uitgesplitst waarbij zeker de echtscheidingen als reden voor de aanvraag worden 
meegenomen? 

Antwoord:
Van de 122 toegewezen aanvragen waren de redenen als volgt: 8 mantelzorg, 31 
(sociaal-) medische redenen, 9 woonkostentoeslag, 18 uitstroom noodopvang, 24 
relatiebeëindiging (met minderjarige kinderen die op straat dreigen te komen staan), 
11 bedreiging/huiselijk geweld en 21 overige/andere redenen.

Paalvast
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129 Zó! 20 J 55 Geprobeerd wordt om regels uit de APV in het omgevingsplan op te nemen. Moet dat 
wettelijk? Wordt het daarmee lastiger om de APV aan te passen?

Antwoord:
Voor een deel van de regels uit de APV is het wettelijk verplicht. In het 
omgevingsplan moeten namelijk alle regels worden opgenomen die de fysieke 
leefomgeving wijzigen als bedoeld in artikel 1.2, derde lid, onder a van de 
Omgevingswet. Dit staat in artikel 2.1 Omgevingsbesluit en artikel 2.7 
Omgevingswet. Het betreft bijvoorbeeld feitelijke ingrepen die waarneembaar zijn in 
de fysieke leefomgeving. Denk hierbij bijvoorbeeld aan het kappen van een boom. 
Regels over het kappen van een boom staan nu in de APV. Als de gemeente 
dergelijke regels wil stellen dan kan dat straks alleen in het omgevingsplan en niet 
meer in een gemeentelijke verordening. 
Echter, in de APV staat ook een aantal regels die geen onderdelen van de fysieke 
leefomgeving wijzigen en dus niet verplicht hoeven te worden opgenomen in het 
omgevingsplan. Het gaat hierbij bijvoorbeeld om het plaatsen van voorwerpen op of 
aan de weg. In het Plan van Aanpak Omgevingsplan Zoetermeer zal worden 
voorgesteld deze regels wel in het omgevingsplan op te nemen. De reden hiervoor is 
dat met deze werkwijze wordt aangesloten bij de dienstverlenende gedachte achter 
de Omgevingswet. Alle (of in ieder geval zo veel mogelijk) regels die betrekking 
hebben op de fysieke leefomgeving zijn voor inwoners, ondernemers op één plek te 
vinden en niet meer verspreid over verschillende regelingen. 
Het Plan van Aanpak Omgevingsplan Zoetermeer zal ter vaststelling aan de raad 
worden voorgelegd.
 
Er is ook nog een derde categorie regels in de APV. Op grond van artikel 2.7 
Omgevingswet samen met artikel 2.1 Omgevingsbesluit is het voor sommige regels 
uit de APV namelijk verboden deze over te hevelen naar het omgevingsplan. Dit 
betreft vooral de regels met betrekking tot het reguleren van de openbare orde. 
 
Het wijzigen van de regels in het Omgevingsplan zal in grote lijnen de procedure 
volgen die nu voor bestemmingsplannen geldt. Dit betekent dat er zienswijzen 
kunnen worden ingediend en beroep kan worden ingesteld. Tegen een verordening 
(zoals de APV) kunnen inwoners en ondernemers geen zienswijzen indienen of 
beroep instellen. Verder zal het in het begin gewenning en aanpassingen vergen van 

Iedema
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de organisatie om ook voor deze regels met het digitaal stelsel van de Omgevingswet 
te werken. 
De regels over de openbare orde blijven in de APV en voor die regels verandert er 
dus niets ten opzichte van de huidige situatie.

130 Zó! 21 J 56 We lezen over de Entree: De volgende producten zijn in 2020 in grote lijnen 
afgerond: Structuurontwerp, Beeldkwaliteitsplan, Planuitwerkingskader, 
Gebiedsbusinesscase en Gebiedsmarketing. Wij begrepen eerder dat het 
Beeldkwaliteitsplan nu (25 april 2021) nog niet klaar is, maar dat blijkt dus een 
misverstand. Wij ontvangen het Beeldkwaliteitsplan graag bij de beantwoording van 
deze vragen. Hetzelfde geldt voor de Gebiedsmarketing.

Antwoord:
In de planning, bij het raadsbesluit Versnelling Entree (Zaakid 0637564061), is 
opgenomen dat het ontwerp m.e.r., het ontwerp bestemmingsplan, het ontwerp 
exploitatieplan en het ontwerp beeldkwaliteitsplan gelijktijdig ter inzage worden 
gelegd. Deze documenten vormen de kern van het publiek wettelijke traject.
 
Het merendeel van de werkzaamheden van het Beeldkwaliteitsplan lag in 2020. 
Momenteel wordt de laatste hand gelegd aan het concept Beeldkwaliteitsplan.
 
Voor wat betreft de gebiedsmarketing zijn de producten in 2020 zichtbaar geworden 
door o.a. de website www.entreezoetermeer.nl . Hier is de animatiefilm terug te 
vinden, de blogs, de brandtoolkit etc.

Rosier

131 ZV 45 J 57 Voor Markt 10 is gestart met een tender. De selectiefase is afgerond. Is hier al iets 
over te melden wat de uitkomst is? Zo niet, wanneer dan wel?

Antwoord:
De tender Markt 10 bevindt zich momenteel in de tweede fase, de gunningsfase. Drie 
partijen werken momenteel hun plannen hiervoor uit. Conform planning zou 
(definitieve) gunning voor de zomer plaatsvinden.

Paalvast

https://ris2.ibabs.eu/Agenda/Details/Zoetermeer/3a434a16-6a5e-40b8-99c4-6ae203466f47#0595d74b-2fa1-4551-807f-1fb8c03ba105
http://www.entreezoetermeer.nl/
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132 ZV 46 J 57 Nieuwbouw aan de Werner von Siemensstraat. Wat gaat hier gebouwd worden? Wat 
is het plan?

Antwoord:
De vergunningaanvraag is voor 17.000 vierkante meter bedrijfsruimte. Het pand zal 
in twee units worden ingedeeld te weten van 13.000 en respectievelijk 4.000 
vierkante meter. De toekomstige huurders zullen bijdragen aan het hoogwaardig 
innovatieve karakter van het Dutch Innovation Park.  Deze nieuwe aanvraag is een 
aanpassing op een eerder vergunde aanvraag. De nieuwe aanvraag sluit beter aan 
bij de ambitie van het Dutch Innovation Park.

Iedema

133 Zó! 22 J 59 en ook op pagina 71 graag Boerhaavelaan (is een tikfout).

Antwoord:
Boerhaavelaan moet inderdaad geschreven worden met twee a’s.

Rosier

134 D66 2 J 59 Waardering verkeersveiligheid. Moet de ambitie met betrekking tot de doelstelling 
worden bijgesteld? De waardering van de verkeersveiligheid lijkt een trend te zijn.

Antwoord:
Vanuit de ambitie “Maak een Punt van Nul verkeersslachtoffers” ligt de doelstelling 
hoog. Helaas wordt deze niet gehaald en de waardering van de verkeersveiligheid 
lijkt inderdaad een trend te zijn. Het gaat in Nederland niet goed met de 
verkeersveiligheid, er is in de laatste jaren sprake van een stijging van het aantal 
verkeersdoden en ernstig gewonden. Dit heeft vooral te maken met veranderd 
verkeersgedrag. Ruim 95% van alle verkeersongevallen is gedrag gerelateerd. Bij het 
opstellen van het nieuwe Actieplan Verkeersveiligheid worden de gegevens in beeld 
gebracht en geanalyseerd. We zullen, en dat leeft ook landelijk, moeten bezien hoe 
we deze negatieve trend kunnen omzetten.

Rosier
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135 ZV 47 J 60 Voor de realisatie van het project moet eerst een omgevingsvisie worden vastgesteld. 
Wanneer kunnen we de omgevingsvisie Vernedepark verwachten?

Antwoord:
Er wordt gesproken over een omgevingsvisie, maar het betreft een gebiedsvisie 
Vernedepark en omgeving Paltelaan. De verwachting is dat voor de zomer 2021 
daadwerkelijk met de gebiedsvisie gestart kan worden en een doorlooptijd, met 
uitgebreide participatie, heeft van ca. 1 jaar.

Rosier

136 ZV 48 J 60 In 2020 is de realisatie van Gymworld en de renovatie van de Limiet afgerond binnen 
het budget. Klopt dat wel? Er heeft toch een herijking plaatsgevonden, zie 
raadsvoorstel, 29 januari 2018?

Antwoord:
Om beide alsnog te realiseren, was het noodzakelijk het investeringsvoorstel uit 2016 
te actualiseren en te herzien. Op basis van een integrale herijking heeft de Raad in 
2018 een besluit genomen tot een hoger investeringskrediet. De realisatie van 
Gymworld en de renovatie van de Limiet is afgerond binnen het beschikbaar gestelde 
investeringskrediet.  

Ter Laak

137 PvdA 28 J 64 Treasury U= 706 en I = 309 
Waarom is hier een negatief resultaat ontstaan, hoe is dit tot stand gekomen?

Antwoord:
Op de treasury worden de werkelijk betaalde en ontvangen rente verantwoord. 
Daarnaast worden ook andere kosten op dit product verantwoord, zoals de 
boeterente en de verrekening met het Grondbedrijf. Deze hoeven niet in evenwicht te 
zijn.

Rosier
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138 PvdA 29 J 66 De aangiften van de jaren 2016 tot en met 2018 zijn bij de fiscus ingediend en liggen 
ter toetsing voor. Over de aangifte 2016 (het eerste jaar van invoering Vpb-plicht) 
vindt nog overleg met de fiscus plaats.
Waarom nu pas / nu nog steeds?

Antwoord:
Het overleg met de Belastingdienst betreft twee onderdelen: grondzaken en 
reclameopbrengsten. Beide dossiers zijn fiscaal juridische ingewikkeld en betreffen 
zowel voor de belastingdienst als de gemeenten een nog relatief nieuw terrein.
 
Het komen tot een goede (eerste) aangifte voor de Vennootschapsbelasting heeft 
veel overleg gekost. Zowel intern als met de belastingdienst. Het opstellen van een 
openingswaardering van de fiscale grondexploitatie vraagt interpretatie van fiscale 
regelgeving en jurisprudentie. Het uitstel van de eerste aangifte en het vervolgproces 
is door de belastingdienst gehonoreerd. De verwachting is dat de beoordeling door 
de fiscus voor het zomerreces is afgerond. 
 
Over het dossier ‘’reclame-inkomsten’’ verschillen de belastingdienst en de 
gemeenten van mening of er sprake is van een fiscaal feit in kader van de 
Vennootschapsbelasting. Nadat duidelijk werd dat beide partijen hier een ander 
principieel standpunt over innemen is een oplossing door meer overleg niet meer 
voorhanden. Inmiddels is gestart met een bezwaar en beroepsprocedure

Rosier

139 Zó! 23 J 67 Tikfout in de tabel bij marktgelden? Kan niet uitmaken of de realisatie of de 
verschillen niet kloppen. Maar vermoedelijk moet de tweede 98 34 zijn, maar twijfel 
vanwege Covid. Graag de goede cijfers. Hetzelfde bij bestuurlijk juridisch, en bij de 
kapvergunningen. Graag even een nieuwe tabel of uitleg.

Antwoord:
Zie bijlage 1. Hierin is de nieuwe tabel opgenomen.

Rosier
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140 PvdA 30 J 68 Door het COELO wordt jaarlijks een vergelijkend overzicht opgesteld van alle 
Nederlandse gemeenten. In dit overzicht, dat begint met de (deel)gemeente met de 
laagste heffingen (nr. 1) en eindigt met de (deel)gemeente met de hoogste heffingen, 
neemt Zoetermeer in 2020 positie 137 in. De stijging van de afvalstoffenheffing, als 
gevolg van hogere afvalbelasting van het Rijk, die in Zoetermeer al in het tarief 2019 
was verwerkt is nu bij veel andere gemeenten in het tarief verwerkt. Daardoor is de 
positie op de ranglijst verbeterd. Denkend aan de opinie van het college over de 
Staat van Zoetermeer in het Basisdocument 2040, is het college dan tevreden met 
deze ontwikkelingen, neutraal of juist geschrokken?

Antwoord:
Het beleid van de gemeente is er niet op gericht om op het lijstje van de COELO 
beter of slechter te scoren. Voor de inwoners van de gemeente is het goed als de 
lokale woonlasten zo min mogelijk stijgen.

Rosier

141 PDvZ J 68 De parkeeropbrengsten zijn fors lager door de coronapandemie. Hier tegenover staat 
compensatie van het Rijk. Is dit niet een beetje kort door de bocht. Heeft het 
veranderde parkeergedrag ook niet te maken met de prijselasticiteit. Wordt er nu niet 
eerder uitgeweken naar de parkeergarages? Is dit meegenomen?

Antwoord:
Vanaf maart 2020 hebben de COVID-19 maatregelen (logischerwijs) invloed gehad 
op het aantal bezoekers van het centrum en hierdoor is de vraag ‘hebben de 
tariefsverhogingen effect op het parkeergedrag’ in deze context niet te 
beantwoorden.

Rosier

142 PvdA 31 J 69 Na de toets van de in behandeling genomen aanvragen is 76% gehonoreerd.
Is dit een hoger of lager percentage dan gebruikelijk?

Antwoord:
Het percentage gehonoreerde aanvragen fluctueert per jaar. In de afgelopen drie 
jaren (2017-2019) is het gemiddelde 76%.
Het percentage toegekende aanvragen over 2020 is daarmee in lijn met het 
gemiddelde van de afgelopen drie jaar.

Rosier
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143 D66 3 J 69 Kwijtschelding gemeentelijke heffingen en belastingen: het aantal kwijtscheldingen is 
gestegen met 25%. Is dit Covid-19 gerelateerd of is hier sprake van het begin van 
een trend.

Antwoord:
Het aantal aanvragen fluctueert jaarlijks. De stijging van 25% zal voor een groot deel 
door Covid-19 komen. Er hebben onder andere meer ZZP’ers het afgelopen jaar 
kwijtschelding aangevraagd voor de privé aanslag gemeentelijke belastingen.  

Rosier

144 Zó! 24 J 71 Er wordt gesproken van hogere civieltechnische kosten. Graag wat meer uitleg wat 
dit zijn. Liefst met een paar voorbeelden.

Antwoord:
Het gaat hier over het weerstandsvermogen van de grondbedrijfsfunctie. In het kader 
van risicomanagement is een algemeen risico geformuleerd op hogere 
civieltechnische kosten die niet opgevangen kunnen worden binnen de begroting van 
de grondexploitaties. 
Dergelijke stijgingen kunnen bijvoorbeeld veroorzaakt worden door een scherpe 
conjunctuurstijging, krapte, effecten coronamaatregelen, etc.
De civieltechnische kosten betreffen de kosten van het bouwrijp- en woonrijp maken. 
Bekende voorbeelden hiervan zijn het grondverzet (aanvoer/afvoer van grond en 
zand), riolering, groenvoorzieningen, verharding (weg, fietspad, trottoir), 
terreininrichting en kunstwerken (bruggen en duikers).

Van Driel
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145 PvdA 32 J 75 Het weerstandsvermogen bedraagt 0,77 en voldoet daarmee nog niet aan de norm. 
Reden is dat in deze cijfers alleen rekening is gehouden met formele begrotingssaldi 
en niet met de verwachte verhoging van de rijksbijdrage voor de oplopende kosten 
van jeugdzorg of met een mogelijk beroep op de Enecoreserve voor het tekort 2021. 
Bij de Perspectiefnota 2022 wordt het financieel perspectief geactualiseerd. En als 
we dit wel mee zouden rekenen, hoe staan we er dan voor?

Antwoord:
Het is niet zo zinvol om een aangepaste opgave bij de jaarstukken te doen. Dan gaat 
het om een momentopname terwijl er nog gewerkt wordt aan het opstellen van de 
Perspectiefnota met een meerjarig beeld. Voor zover de uitkomsten van 
onderhandelingen met het rijk, onderzoeksrapporten, actuele cijfers van Zoetermeer, 
etc. nog niet bekend zijn worden bij de Perspectiefnota aannames gedaan en 
toegelicht. Dan ontstaat een integra(a)l(er) en ook actueler beeld waarin ook de stand 
van de uitvoering van de begroting 2021 en de komende begroting 2022 zijn 
verwerkt.

Rosier

146 Zó! 25 J 78 ‘In de praktijk wordt later en/of minder vervangen dan verwacht op basis van de 
technische levensduur. Dit kan extra druk leggen op de begroting maar verdient de 
voorkeur vanuit circulariteit en duurzaamheid.’ Hoe legt later en minder vervangen 
een extra druk op de begroting?

Antwoord:
Er wordt zo duurzaam mogelijk omgegaan met onze assets (o.a. wegen, bruggen 
etc.). Dit betekent in de praktijk dat we vaker groot onderhoud uitvoeren en minder 
snel overgaan tot vervanging. Vervanging dient, volgens de BBV-regels vanaf 
1/1/2017, jaarlijks afgeschreven te worden,  terwijl groot onderhoud ten laste komt 
van de exploitatie. De kapitaallasten van vervanging komen ook op de exploitatie, 
maar leggen minder druk op de exploitatie dan het groot onderhoud legt.

Groeneveld
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147 Zó! 26 J 78 Wat staat er in de bovenste tabel? We lezen in de bovenste regel 8 mln en 4 mln 
voor openbare ruimte, terwijl onder de tabel staat dat er jaarlijks ruim 34 mln wordt 
uitgegeven aan de openbare ruimte. Graag een toelichting.

Antwoord:
€ 8 mln is het totaal krediet dat in 2020 is gereserveerd voor de vervanging van de 
kapitaalgoederen of assets. Daar is in 2020 ca € 4 mln aan uitgegeven. € 34 mln 
heeft betrekking op de exploitatie en overige kosten zoals het dagelijks onderhoud.

Groeneveld

148 PvdA 33 J 79 Wel blijkt uit de Omnibusenquête dat een groter aantal bewoners van mening is dat 
de
waardering […] voor de openbare ruimte in totaal is afgenomen.
Is ook bekend waarom dat zo is?

Antwoord:
Dit is helaas een verouderde opmerking die per ongeluk in de jaarrekening terecht is 
gekomen. De Omnibusenquete heet inmiddels Stadspeiling. In Stadspeiling over 
2020 blijkt dat de waardering voor de openbare ruimte in 2020 op alle vlakken 
tenminste gelijk gebleven t.o.v. 2019. U kunt dat in deze deelrapportage van 
Stadspeiling 2020 terug vinden (hoofdstukken 3 en 4). 

Groeneveld

149 Zó! 27 J 84 Wat is AG (elders vinden we ook AG Insurance) maar het staat niet bij de 
afkortingen. Is het een bank? En waarom doet Zoetermeer er zaken mee? Is 
schatkistbankieren niet meer verplicht?

Antwoord:
AG Insurance is de naam van een Belgische verzekeringsmaatschappij waarvan de 
gemeente in februari 2018 – na een beoordeling van meerdere offertes - een lening 
heeft aangetrokken om in onze financieringsbehoefte te voorzien. 

Bij het lenen van geld is Schatkistbankieren niet aan de orde.

Rosier

https://zoetermeer.incijfers.nl/rapporten/Stadpeiling-2020-openbare-ruimte,-zwerfafval-en-adoptiegroen/704
https://zoetermeer.incijfers.nl/rapporten/Stadpeiling-2020-openbare-ruimte,-zwerfafval-en-adoptiegroen/704
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150 PvdA 34 J 85 Tabel 4
Op pagina 64 staan andere cijfers bij Treasury dan hier. U = 789 of U = 706? 
Resultaat is -480 of -397? Wat is waar? Of slaan deze cijfers op iets anders?
En als ze wel op de Treasury slaan, hoe kan de betaalde rente (789) hoger zijn dan 
U = 706?

Antwoord:
Beide bedragen zijn juist. Het verschil in hoogte heeft te maken met het verschil in 
definitie dat bij beide posten aan de orde is.
Het renteresultaat in de paragraaf financiering van € 480.000 (pag. 85) betreft het 
saldo van de betaalde rente wegens financiering (rente betaald op leningen) van € 
789.000 verminderd met de ontvangen rente wegens financiering van € 309.000. 
 
In het bedrag aan rentekosten op pagina 64 van € 706.000 is aan de kostenkant ook 
rekening gehouden met een bedrag aan betaalde boeterente van € 117.000 aan de 
belastingdienst en aan een doorbelaste rentepost aan de grondexploitaties van € 
200.000, resulterend in een netto last van 789+117-200=706.
 
De laatste twee posten maken geen deel uit van het renteresultaat uit financiering.

Rosier
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151 PvdA 35 J 87 Daarom is eind 2020, naast een Preventief Medisch Onderzoek (PMO), voor het 
eerst een Medewerkers Onderzoek Bevlogenheid (MOB) gehouden voor de 
medewerkers.
Zijn de uitkomsten al binnen/ wanneer worden ze verwacht?

Antwoord:
De concernresultaten van het Preventief Medisch Onderzoek (PMO) en 
Medewerkers Onderzoek Bevlogenheid (MOB) zijn begin dit jaar binnengekomen en 
gedeeld met de medewerkers. Vanaf mei worden ook de afdelingsresultaten van het 
MOB gedeeld en besproken met de medewerkers. Vanuit hier wordt in samenspraak 
met de medewerkers verder bepaald welke (maatwerk)interventies gewenst zijn om 
te werken aan de bevlogenheid en inzetbaarheid van onze medewerkers.
 
Het PMO heeft als aandachtspunten de fysieke gezondheid van medewerkers en het 
verbeteren van het werkvermogen. 
Uit het MOB komt naar voren dat een groot deel van de medewerkers een hoog 
werktempo en hoge werkhoeveelheid ervaart. Dit leidt tot hinderlijke stress en een 
hogere herstelbehoefte. Daar staat tegenover dat we als organisatie goed scoren op 
energiebronnen, onder andere afwisseling, leermogelijkheden en zelfstandigheid. Dit 
heeft een positief effect op de bevlogenheid en tevredenheid van medewerkers. 
 
Belangrijk om daarbij te vermelden is dat beide onderzoeken gehouden zijn in het 
najaar van 2020, dus in de periode van de COVID-19-pandemie.  

Iedema
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152 Zó! 28 J 88 Plaatje bovenaan. De legenda zijn niet te lezen. Wat is lichtblauw, wat is 
donkerblauw en wat staat er onderaan?

Antwoord:
De grafiek geeft de ontwikkeling van het verzuim gedurende de jaren 2014 t/m 2020 
weer. 
De donkerblauwe lijn geeft de ontwikkeling van het ziekteverzuimpercentage van de 
gemeente Zoetermeer; de lichtblauwe lijn geeft de ontwikkeling van het 
ziekteverzuimpercentage van de 100.000+ gemeenten. Deze laatste is voor 2020 
nog niet bekend.

Iedema
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153 Zó! 29 J 88 ‘Een zeer klein aantal medewerkers heeft daarmee een grote invloed op het 
verzuimcijfer.’ Hoeveel medewerkers betreft dit?

Antwoord:
Het betreft hier 7 medewerkers die het hele jaar hun volledige aanstelling 100% 
afwezig zijn geweest. Dat is ongeveer 0,6% van het gemiddeld aantal medewerkers 
in dienst in 2020.

Iedema

154 Zó! 30 J 91 ‘Gecombineerd met technologische ontwikkelingen zoals inzetten van Artificial 
Intelligence, kan het werk slimmer en beter worden gedaan, bij besluitvorming, in de 
sturing op de processen en bij de beleidsadvisering en -uitvoering.’ Op welke 
manieren wordt in Zoetermeer gebruik gemaakt van Artificial Intelligence? Graag wat 
voorbeelden.

Antwoord:
Binnen de gemeente Zoetermeer wordt nog beperkt gebruik gemaakt van ArtificiaI 
Intelligence (AI). Voorbeelden zijn: fotoherkenning bij het proces Meldingen 
Openbare ruimte. (In ontwikkeling) en robotisering van het proces factuurafhandeling 
(in ontwikkeling).

Verder werkt de gemeente met studenten aan een project waarin tekstanalyse wordt 
toegepast op beleidsdocumenten teneinde bij te dragen aan consistentie van beleid 
en wordt 'procesmining' ingezet voor het geautomatiseerd doorlichten van processen.

Iedema
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155 PvdA 36 J 91 Op het gebied van rechtmatigheid is voorbereidend werk verricht om als gemeente 
gereed te zijn voor de (per verantwoordingsjaar 2021) verwachte inwerkingtreding 
van de rechtmatigheidsverklaring door het college.
Wat is de rechtmatigheidsverklaring?

Antwoord: 
Met ingang van het verslagjaar 2021 gaan colleges van burgemeester en wethouders 
van gemeenten en colleges van gedeputeerde staten van provincies én dagelijkse 
besturen van gemeenschappelijke regelingen zelf een 
rechtmatigheidsverantwoording opstellen, die opgenomen zal worden in de 
jaarrekening. Hiermee leggen decentrale overheden zelfstandig verantwoording af 
over de naleving van geldende wet- en regelgeving bij de totstandkoming van de 
baten en lasten en balansmutaties in de jaarrekening. De accountant controleert dan, 
naast het getrouwe beeld van de jaarrekening, slechts de betrouwbaarheid van de 
rechtmatigheidsverantwoording (zie ook het raadsvoorstel “verantwoordingsgrens 
rechtmatigheidsverantwoording” van 14 december 2020).

Rosier

https://ris2.ibabs.eu/Agenda/Details/Zoetermeer/4abb8ff1-8b3b-44fe-862f-b5d25b3e4df7
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156 Zó! 31 J 92 ‘Vanuit de in 2020 opgestelde strategie gegevensmanagement en bijbehorende 
algemene principes is ook een plan uitgewerkt om te komen tot die goede 
gegevenshuishouding.’ Blijkbaar zijn er nu manco’s in de gegevenshuishouding. Op 
welk gebied zijn die er? Wanneer is er volgens het uitgewerkte plan sprake van een 
goede gegevenshuishouding? Wanneer is het afgerond (datum en wat is er dan 
klaar?)

Antwoord:
Het gebruik van gegevens voor beleidsvorming en sturing vraagt een andere vorm 
van gegevensmanagement dan die nodig is voor het goed uitvoeren van onze 
reguliere processen. Met het begrip datakwaliteit is bedoeld dat de data zo is 
ingericht dat deze bruikbaar is om in te zetten voor sturing, monitoring, analyses en 
datacombinaties zoals beoogd bij datagedreven werken.

Verbeteringsmogelijkheden zijn er op het gebied van overzicht 
(gegevensarchitectuur), classificatie van data en spelregels rond gebruik.

Idealiter is er is sprake van een goede gegevenshuishouding als de organisatie 
beschikt over de juiste gegevens, op het juiste moment en met de juiste kwaliteit. Dat 
is nooit af, maar in het genoemde plan werkt de gemeente in de komende twee jaar 
de realisatie van spelregels en principes, het opzetten van een gegevensarchitectuur 
en inzicht in de gegevenskwaliteit van de voor datagedreven werken gebruikte 
gegevens.

Iedema

157 Zó! 32 J 92 ‘Er zijn negen datalekken aan de Autoriteit Persoonsgegevens gemeld.’ En wat 
gebeurt er dan? Doet de Autoriteit er wat mee? Komt er dan onderzoek? 
aanbevelingen? 

Antwoord:
De autoriteit persoonsgegevens beoordeelt de gemelde datalekken. Bij 
onduidelijkheden stellen ze aanvullende vragen. Ook kunnen ze een eigen 
onderzoek instellen. In 2020 heeft de AP geen van beide gedaan.

Burgemeester
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158 Zó! 33 J 94 Bij algemeen dekkingsmiddel is er 7 miljoen minder aan lasten. Ik heb nergens 
(begrijpelijk) kunnen vinden waardoor dit verschil is veroorzaakt. Graag een 
toelichting.

Antwoord:
Het verschil van € 7 miljoen minder lasten op Overzicht Algemene Dekkingsmiddelen 
(OAD) is toegelicht op pagina 164, 165 en 166. Het betreft met name twee grote 
posten. Enerzijds de vrijval van gereserveerde middelen voor prijscompensatie en 
taakmutaties en anderzijds het niet gebruikte budget voor de coronakosten.

Rosier
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159 CDA 10 J 94 Graag uitleg waarom onrechtmatige overschrijdingen niet meetellen in de oordeel 
van de accountant. Het wordt gepresenteerd als een vanzelfsprekendheid.
Idem pagina 95, waarbij sprake lijkt van saldering van optredende effecten (zie 
toelichting van programma 4, en ook op pagina 146). Bij begrotings-
onrechtmatigheden gaat het toch niet om het saldo, en bij het oordeel van de 
accountant vallen plussen en minnen toch ook niet tegen elkaar weg? Graag een 
duidelijke uitleg.

Antwoord:
De Kadernota 2018 van de Commissie BBV en het controleprotocol voor de 
accountant geven criteria wanneer overschrijdingen van de lasten onrechtmatig zijn 
en wanneer deze wel en niet meetellen in het oordeel op het onderdeel 
rechtmatigheid. 
Het klopt dat de begrotingsrechtmatigheid alleen speelt bij overschrijdingen op de 
lasten op programmaniveau. Een – niet gemelde – overschrijding van de lasten op 
programmaniveau leidt per definitie tot een begrotingsonrechtmatigheid. Ook als blijkt 
dat tegenover die overschrijding een direct daaraan gerelateerde baat is 
verantwoord. In dat geval kan een overschrijding aan de lastenkant buiten schot 
blijven in de telling van overschrijdingen die meetellen in het accountsoordeel over de 
begrotingsonrechtmatigheid.  
 
De accountant heeft bij haar controle vastgesteld dat de in de jaarrekening  
verantwoorde lastenoverschrijdingen eerder (in Tussenberichten of raadsmemo’s) 
aan de raad zijn gemeld dan wel dat er rechtstreekse baten aan zijn gekoppeld. 
Hierdoor blijven deze overschrijdingen buiten de telling van het accountantsoordeel 
over de begrotingsonrechtmatigheid.
 
Zie ook de toelichting op pagina 9 van het concept-accountantsverslag. 

Rosier 
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160 CDA 11 J 95 Er wordt een aantal keren verwezen naar het oordeel van de accountant. Is dat 
oordeel al beschikbaar, en zijn de verwijzingen in de jaarstukken daarmee al 
verifieerbaar?

Antwoord:
Het oordeel is nog niet beschikbaar. De accountant heeft haar controle nog niet 
volledig afgerond. Het concept-accountantsverslag is bij de stukken van de 
commissie van 18 mei 2021 in I-babs beschikbaar. 
 
Op pagina 5 van het accountantsverslag onder agendapunt 8 staat bij het onderdeel 
begrotingsoverschrijding het volgende:
Wij hebben bij de controle op de jaarrekening vastgesteld dat er sprake is van een 
begrotingsoverschrijding op de programma’s “1. Onderwijs, economie en 
arbeidsparticipatie”, “2. Samen leven en Ondersteunen”, “4. Vrije tijd”, “5. Veiligheid” 
en “Heffing vennootschapsbelasting”, welke niet meetellen voor het oordeel van de 
accountant.

Rosier

https://ris2.ibabs.eu/Agenda/Details/Zoetermeer/14554765-0392-491f-a451-8e5f07825a14
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161 GL 11 J 95 Waarom is Rechtmatigheid Sociaal Domein nog niet aangeleverd? Wanneer is die 
wel beschikbaar?

Antwoord:
De gegevens zijn nog niet beschikbaar vanwege de langer dan voorziene benodigde 
doorlooptijd bij de zorginstellingen en hun accountants. Nadat alle 
controleverklaringen beschikbaar zijn kan de controle door de accountant van het 
Inkoopbureau met haar review starten. Naar verwachting in de eerste week van mei. 
Het concept accountantsverslag kunt u vinden bij de agenda van de plenaire 
commissie van 18 mei onder agendapunt 8. 

Onderstaand treft u ter informatie de stand van zaken per 29 april 2021:

Rosier

https://ris2.ibabs.eu/Agenda/Details/Zoetermeer/14554765-0392-491f-a451-8e5f07825a14
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De verantwoording in de jaarrekening 2020 is tot stand gekomen op basis van de 
ontvangen verantwoordingen inclusief controleverklaringen (van zorgaanbieders), de 
vastgestelde indicaties/beschikkingen en de betaalde bedragen.
 
De ontvangen controleverklaringen zijn ‘schoon’, dat wil zeggen dat de 
verantwoordingen van de controlerend accountants van de zorgaanbieders positief 
zijn over de betrouwbaarheid en rechtmatigheid.
 
De regionale afspraken over de controle en verantwoording van Jeugd en WMO- 
nieuw zijn vastgelegd in een controleprotocol. Met de afspraken in dit 
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controleprotocol krijgen de gemeente zekerheid over de prestatielevering en de 
rechtmatigheid. In het protocol is bewust rekening gehouden met het verlichten van 
de administratieve lastendruk bij (kleine) zorgaanbieders tot de gewenste zekerheden 
van de gemeenten. Daarom is ervoor gekozen om niet voor alle zorgaanbieders de 
verplichting op de te leggen voor een verantwoording inclusief controleverklaring. De 
afspraken zijn als volgt:
 
-zorginstellingen met een regionale (H10) omzet jeugd > € 250.000 zijn verplicht een 
verantwoording in te dienen met een controleverklaring en rapport van bevindingen.
-Zorginstellingen met een regionale (H6) omzet WMO nieuw > € 125.000 zijn 
verplicht om een verantwoording in te dienen met controleverklaring en rapport van 
bevindingen.
 
Dat betekent dat zorginstellingen met een regionale omzet jeugd < € 250.000 en 
WMO nieuw < €125.000 geen separate verantwoording met controleverklaring 
hoeven aan te leveren. Hiermee hebben de regio en Zoetermeer bewust gekozen om 
voor deze lasten te vertrouwen op de interne bedrijfsvoering van deze instellingen en 
geen aanvullende zekerheid te vragen over prestatielevering en rechtmatigheid. Voor 
alle gedeclareerde bedragen wordt in het proces wel vastgesteld (door gemeente of 
H10 inkoopbureau) dat het tarief/product in overeenstemming is met het contract en 
dat een geldige indicatie/beschikking is afgegeven door de gemeente. Deze lasten 
wegen daarom niet mee in het  oordeel van de accountant over de onzekerheid in de 
getrouwheid en rechtmatigheid. Voor instellingen met een regionale omzet boven de 
norm waarbij niet (tijdig) de controleverklaring is ontvangen, wordt dit bedrag wel als 
onzeker meegenomen.

162 PvdA 37 J 95 Rechtmatigheid Sociaal Domein wordt nog aangeleverd.
Wanneer?

Antwoord:
De review van de controleverklaringen van de accountantsverklaringen van de 
zorginstellingen start – enigszins verlaat – in de eerste week van mei.  Zie ook het 
antwoord op vraag 161.

Rosier
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163 Zó! 34 J 99 Ontwikkelingen Stedin: welke financiële gevolgen worden door de gemeente 
verwacht? Helemaal geen dividend meer? Voor meerdere jaren?

Antwoord:
Hiervoor moet onderscheid worden gemaakt naar het dividend op de gewone 
aandelen en de ontwikkelingen rond de versterking van het eigen vermogen van 
Stedin.
 
De verwachting op basis van de laatste stand van zaken is dat de komende jaren 
geen dividend op de (bestaande) aandelen zal worden uitgekeerd.
In de Perspectiefnota 2021 was al rekening gehouden met een sterk verlaagd 
dividend (neerwaartse bijstelling van € 875.000 naar € 250.000), in de 
Perspectiefnota 2022 volgt nu nogmaals een neerwaartse bijstelling van € 250.000 
naar € 0.
 
De financiële gevolgen van de gevraagde kapitaalstorting zijn opgenomen in het 
raadsvoorstel Lange Termijn financiering Stedin dat in mei 2021 in de raad wordt 
besproken.

Rosier

https://ris2.ibabs.eu/Agenda/Details/Zoetermeer/b30ddd02-f312-4165-9f33-7c0af5364eb7
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164 CDA 12 J 99 Hoe verwerkt de gemeente Zoetermeer de berichtgeving over dividend Stedin in haar 
meerjarenbegroting? Wat is hiervan het effect?

Antwoord:
Hiervoor moet onderscheid worden gemaakt naar het dividend op de gewone 
aandelen en de ontwikkelingen rond de versterking van het eigen vermogen van 
Stedin.
 
De verwachting op basis van de laatste stand van zaken is dat de komende jaren 
geen dividend op de (bestaande) aandelen zal worden uitgekeerd.
In de Perspectiefnota 2021 was al rekening gehouden met een sterk verlaagd 
dividend (neerwaartse bijstelling van € 875.000 naar € 250.000), in de 
Perspectiefnota 2022 volgt nu nogmaals een neerwaartse bijstelling van € 250.000 
naar € 0.
 
De financiële gevolgen van de gevraagde kapitaalstorting zijn opgenomen in het 
raadsvoorstel Lange Termijn financiering Stedin dat in mei 2021 in de raad wordt 
besproken.

Rosier

165 Zó! 35 J 101 Er resteren nog werkzaamheden in de afwikkeling van de (inmiddels beëindigde) 
huur van het pand aan de Grote Marktstraat in Den Haag. Hierdoor kan het 
Stadsgewest Haaglanden in liquidatie in 2020 nog niet worden beëindigd. – Wanneer 
wordt dit eindelijk afgerond? Waar is het wachten op?

Antwoord:
Er wordt gewacht op liquidatie. Liquidatie is niet mogelijk als er nog een geschil loopt. 
Het juridisch geschil zit in een afrondende fase. Zodra dit is afgerond zal er direct 
geliquideerd worden. We verwachten dat dit in 2021 het geval zal zijn.

Rosier

https://ris2.ibabs.eu/Agenda/Details/Zoetermeer/b30ddd02-f312-4165-9f33-7c0af5364eb7
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166 CDA 13 J 101 Plannen uit de groeiagenda Zuid-Holland zijn goed vertegenwoordigd in de eerste 
ronde van het Groeifonds. Wat betekent dit voor de kansen van OV schaalsprongen 
in het middengebied Rotterdam-Zoetermeer-Leiden?

Antwoord:
In de eerste ronde van het groeifonds is 50% financiering voor delen van de oude lijn 
gereserveerd. Hiervoor moet door de regio nog een nadere onderbouwing geleverd 
worden. Aangezien ‘slechts’ 50% gefinancierd wordt (1 miljard) is de verwachting dat 
deze projecten voor de komende jaren een groot beslag zullen leggen op 
beschikbare regionale middelen. Eerste inzet is daarom om ook in het 
Meerjarenprogramma Infrastructuur Ruimte en Transport (MIRT) nog aanvullende 
financiering te verkrijgen. De grootschalige maatregelen voor het middengebied zijn 
in de ontwikkelstrategie allemaal opgenomen als te realiseren ná 2030. Uitzondering 
hierop vormen investeringen in knooppunten (station Zoetermeer) en de korte termijn 
doorstromingsmaatregelen voor lijn 400 (Zoetermeer-Leiden). De kansen voor zowel 
de korte als lange termijn maatregelen zijn als gevolg van de besluitvorming over het 
groeifonds niet tot nauwelijks gewijzigd.

Rosier



90

Nr. Fractie Fnr. Document Pagina 
nr. Vraag Wethouder

167 CDA 14 J 104 Pagina 104 spreekt van een relatie tussen grondverkopen en oplevering van 
woningen. Nu is er recente jurisprudentie (toetsing aan Europees beleid), waarin de 
relatie tussen zienswijzen en het ‘recht op het instellen van beroep’ wordt 
doorgeknipt. Hiermee ontstaat ruimte voor aanzienlijke vertragingen. 

A. Op welke wijze ondervindt de gemeente hiervan effecten? Is aanpassing van 
de bouwplanning en/of inkomsten RIF aan de orde (tabel p. 107)?

Op welke wijze verwerkt de gemeente deze nieuwe informatie in haar 
meerjarenbegroting 2022-2026?

Antwoord:
Op de meeste van de lopende projecten met grondexploitatie heeft de aangehaalde 
jurisprudentie geen effect, omdat al sprake is van een onherroepelijk 
bestemmingsplan en/of de termijn is verstreken waarbinnen beroep kan worden 
ingesteld. 
Kern van de recente jurisprudentie is dat belanghebbenden zich laat in het proces 
kunnen mengen, doordat zij in beroep kunnen gaan zonder eerst zienswijzen of 
bezwaar te hebben gemaakt. Dit zorgt voor de nodige onzekerheid, omdat 
inhoudelijke bezwaren tegen het plan - met mogelijk planaanpassingen tot gevolg - 
pas laat in het proces bekend worden. Dit betekent een extra procedureel risico. In 
de planning blijven we rekening houden met de gebruikelijke doorlooptijd van deze 
procedures, mede gebaseerd op wettelijke termijnen. Eventueel optredende 
vertraging wordt bij de jaarlijkse herziening van de grondexploitaties verwerkt door de 
planning & fasering te actualiseren. De vertragingseffecten worden vertaald in de 
meerjarenbegroting.
Aanzienlijke vertragingen in de bouwplanning kunnen inderdaad betekenen dat 
opbrengsten later worden gerealiseerd en dat daarmee ook de winstafdrachten aan 
het RIF later zullen plaatsvinden (of zelfs moeten worden teruggedraaid).

Van Driel
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168 CDA 15 J 107 Uit recent onderzoek blijkt dat de behoefte aan bedrijventerrein groter is dan het 
aanbod. Welk conclusies verbindt het college aan deze uitkomst? Op welke wijze 
stuurt het college op een gezonde woon/werkbalans?

Antwoord:
Bovenstaande bevinding bekrachtigt een tendens van de afgelopen paar jaar. Gelet 
op de gemeentelijke groeiambitie is daarom vorig jaar het ‘kerndocument strategie 
werklocaties Zoetermeer 2020-2030’ vastgesteld. Daarin staan uitgangspunten om te 
voorzien in voldoende passende werkgelegenheid voor de stad. Een belangrijke 
conclusie is dat er zowel op bestaande ‘traditionele’ werklocaties (waaronder 
bedrijventerreinen) als daarbuiten in de wijken voldoende ruimte moet worden 
gereserveerd voor werkgelegenheid. 
Het ontbreken van uitleglocaties in de Zoetermeer betekent slim ruimtegebruik van 
de bestaande voorraad om te blijven voorzien in de behoefte aan bedrijventerrein. In 
het kader van het op te stellen ‘werkdocument uitvoeren strategie’ wordt er dit jaar 
een gebiedsvisie opgesteld voor de Noordelijke bedrijventerreinen (Rokkehage, 
Hoornerhage en Zoeterhage). Onderzoek naar beter benutten van de terreinen door 
verdichting en functiemenging maakt daar onderdeel van uit. Transformatie 
initiatieven uit de markt zijn afgehouden, zodat ze betrokken kunnen worden in de op 
te stellen gebiedsvisie.
Daarnaast wordt op geschikte locaties bij woningbouwontwikkelingen gekeken naar 
mogelijkheden van functiemenging in de plint om te voorzien in ruimte voor 
werkgelegenheid. Immers bedrijventerreinen horen te voorzien in een deel van de 
werkgelegenheid dat qua milieueisen niet elders gevestigd kan worden.
De verhouding aantal woningen en aantal arbeidsplaatsen wordt met ingang van dit 
jaar op stadsniveau gemonitord. Hierdoor wordt de ontwikkeling van de woon-
werkbalans gevolgd en kunnen maatregelen overwogen worden bij een te grote 
afwijking op de gewenste functiemengingsindex (stadsbreed = 47,7).

Iedema

169 Zó! 36 J 112 Een deel van de schoolgebouwen aan het Zanzibarplein is gebouwd als toekomstige 
woningen. Wanneer worden de klassen verbouwd tot woningen?

Antwoord:
Op basis van de huidige prognoses zijn de schoolwoningen nog zeker 5 tot 10 jaar 
nodig. Daarna kunnen ze worden getransformeerd tot woningen.

Iedema
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170 Zó! 37 J 115 Laaggeletterdheid. Graag een toelichting. Er was 129.000 voor de regio, niet alles is 
besteed, waarom eindigt dit dan in een nadeel?

Antwoord:
Van het rijk is in het gemeentefonds een bijdrage ontvangen in de kosten voor de 
regio voor laaggeletterdheid. In 2020 is deze bijdrage nog niet via een 
begrotingswijziging vertaald in een kostenbudget in de begroting terwijl de uitgaven in 
de loop van 2020 wel plaatsvonden. Daardoor ontstaat op programma 2 een tekort; 
een tekort dat in het eerste tussenbericht werd ingeschat op € 129.000 en bij de 
jaarrekening uiteindelijk uitkwam op € 85.000.

Iedema

171 PDvZ J 121/122 De tekst op blz. 121,122 over kwijtschelding vs buiten invordering is niet duidelijk. 
Wat is daadwerkelijk kwijtgescholden?

Antwoord:
Er is daadwerkelijk voor € 379.000 kwijtgescholden.

v. Driel

172 Zó! 38 J 124 ‘Naast de verrekening over 2019 is ook nog een afrekening over 2018 ontvangen van 
€ 131.000. Dit is een onverwachte extra afrekening, omdat al in juni 2019 een 
verrekening met de SVB heeft plaatsgevonden over 2018. Daarnaast is deze 
afrekening onverwacht, omdat PGB-houders gemaand worden om declaraties binnen 
10 weken na afloop van de maand waarin zorg is verkregen, in te dienen.’ Kan de 
SVB dit zomaar doen? Er zijn toch ook accountants die de SVB controleren? Graag 
een toelichting hoe dit (juridisch) kan.

Antwoord:
De tweede ontvangen afrekening over 2018 betreft PGB-bestedingen in 2018 die 
door de SVB zijn uitbetaald in de periode 1 mei 2019 tot en met 30 april 2020. Wij 
kennen de juridische basis niet t.a.v. de afrekeningen door de SVB, maar ook voor 
PGB’s kan het zijn dat de declaratie pas na enige tijd wordt ingediend. De SVB heeft 
aangegeven dat er tussen 1 januari 2019 tot en met 30 april 2020 nog betalingen zijn 
geweest voor PGB’s over het jaar 2018 en 2019. Dit zijn betalingen die zijn gedaan 
na de eerste afrekening over 2018, welke in juni 2019 is ontvangen. Wijzigingen 
kunnen ook nog zijn ontstaan als gevolg van een correctie in verband met een 
verhuizing of wetswijziging.

Groeneveld
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173 Zó! 39 J 124 Personele uitbreiding bij Veilig Thuis was nodig, omdat zij te maken heeft met een 
grote stijging van het aantal meldingen (regionaal van ongeveer 8.458 naar 10.266 
meldingen). Is duidelijk wat het aandeel van Zoetermeer is, van die 8458 en van die 
10266?

Antwoord:
In de tabel op pagina 24 staan het aantal meldingen en adviezen bij Veilig Thuis 
weergegeven voor Zoetermeer in 2019 en 2020.
 
De tabel voor de adviezen en meldingen in 2018, 2019, 2020 is als volgt:
 

 
Meldingen 
Ztm 

Meldingen 
VTH *

Adviezen 
Ztm

Adviezen 
VTH *

2018 959 8458 549 7408
2019 1236 10392 722 8187
2020 1185 10266 1125 9540

* Veilig Thuis 
Haaglanden

Ter Laak

174 Zó! 40 J 125 Beter Samenspel: ‘Vanwege de COVID-19-crisis en wisseling van projectleiding heeft 
de lokale implementatie van het project tijdelijk stilgelegen. Eind dit jaar zijn nieuwe 
inzichten en vraagstukken geïnventariseerd en wordt het vervolg van dit project in 
2021 beoordeeld.’ Hoe kan het dat het niet doorgaan met het proces tot 
samenwerking met de instellingen een voordeel oplevert? Is op dit moment dat 
proces afgerond en voluit in bedrijf?

Antwoord:
De uitvoering van het project is vertraagd. Het budget dat is overgebleven, wordt in 
2021 ingezet. Momenteel wordt het project uitgevoerd en zowel regionaal als lokaal 
geïmplementeerd.

Groeneveld
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175 Zó! 41 J 130 Het is niet duidelijk wat hier staat bij Ondersteuning Thuis. Het lijkt erop dat Rijk en 
VNG wat hebben afgesproken, dat de gemeente het geeft uitgevoerd en dat de 
compensatie van het Rijk te weinig was. Klopt dat?

Antwoord:
Het Rijk compenseert alleen de meerkosten (€ 268.000). Deze kosten worden voor 
100% door het Rijk gecompenseerd.
 
De gemeente moet het tekort met betrekking tot de omzetgarantie ofwel 
inkomstenderving (€ 361.000 + € 171.000) zelf financieren. Het Rijk en de VNG 
hebben deze afspraken gemaakt waaraan de gemeente zich moet committeren 
zonder dat hier middelen door het Rijk en VNG tegenover staan. Deze omzet was 
geraamd in de begroting.

Ter Laak

176 GL 12 J 136 Minder opbrengsten en meer kosten voor afvalinzameling (896 N). Kosten 
afvalinzameling mag de gemeente doorbelasten aan haar inwoners. Op welke wijze 
en vooral op welke termijn komt deze rekening nu bij de inwoners te liggen?

Antwoord:
De afvalstoffenheffing is op begrotingsbasis kostendekkend. Dat wordt vooraf 
bepaald. De nadelen 2020 zijn ten laste gekomen van het begrotingssaldo 2020. Dit 
wordt niet via de afvalstoffenheffing verrekend. Overigens heeft de gemeente ook 
een tegemoetkoming van het Rijk ontvangen i.v.m. het extra huishoudelijk afval door 
COVID-19.

Groeneveld
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177 CDA 16 J 141 De voorbereidingskosten van het vervangen van verkeerslichten op de Europaweg 
worden bekostigd uit het begrotingssaldo. Waarom is hiervoor geen budget 
geraamd?

Antwoord:
Er zijn een drietal redenen waarom het budget van 2020 niet toereikend is geweest 
en waardoor de voorbereidingskosten van de vervanging van de verkeerslichten aan 
de Europalaan uiteindelijk uit het begrotingssaldo moesten komen. 

1. Voor het realiseren van motie 1902-05 ‘vaart met verkeersverbindingen’ is 
een deel van de vervanging verkeerslichten aan Afrikaweg/Boerhavelaan 
naar voren gehaald. 

2. De komst van de eerste intelligente Verkeersregelinstallaties (iVRI’s) in 2020 
vroeg om meer implementatiekosten. Momenteel wordt gekeken of dit ook 
gevolgen heeft voor de meerjarenbegroting. 

3. De verkeersregelinstallatie op de kruising 
Fokkerstraat/Binnenweg/Bleiswijkseweg moesten worden omgebouwd. Deze 
installatie had experimentele bekabeling en radardetectie uit 2015. Deze 
bleken onbetrouwbaar en moesten vervangen worden (dit was niet vooraf 
voorzien). 

Door bovenstaande redenen was er geen volledige dekking meer voor de 
voorbereidingen werkzaamheden verkeerslichten Europaweg.

Groeneveld

178 CDA 17 J 156 In 2020 zijn een aantal activiteiten niet of niet volledig uitgevoerd, waaronder het 
beperkt invulling geven aan wensen van bewoners (Wijkplan Palenstein). De 
formulering wekt de indruk dat bewust niet tegemoetgekomen is aan wensen van 
bewoners. Graag een toelichting wat hiermee bedoeld wordt.

Antwoord:
Dit betekent niet dat er bewust niet tegemoet gekomen is aan wensen van bewoners. 
De term “beperkt invulling” moet hier gelezen worden als wensen voor “kleinschalige 
ideeën/ initiatieven” van bewoners. In 2020 zijn weinig verzoeken gedaan om een 
financiële bijdrage voor bewonersinitiatieven.    

Paalvast
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179 CDA 18 J 158 M.b.t. ZoRo is sprake van een lobbytraject, en een verdiepende studie als basis voor 
een ontwikkelstrategie. Hoe breed ziet het college de ontwikkeling? Gaat het vooral 
om een schakel in een vervoersnetwerk, of wordt ook een relatie gelegd met een 
bepaalde ontwikkelpotentie (nieuwe corridor, verbinding netwerken, nieuwe 
vervoerknopen)?
Richt de ontwikkelstrategie zich breed op de potentie van de corridor, of veel smaller 
op de ontwikkeling van een punt tot punt verbinding, dan wel ontwikkelingen bij de 
eindpunten? Op deze punten graag een uitgebreider toelichting.

Antwoord:
De ZoRo studie wordt in brede zin opgepakt, inclusief gebiedsontwikkeling 
(woningbouw en werkgelegenheid) langs de gehele lijn in brede zin en effecten voor 
de agglomeratiekracht voor de regio als geheel. Daarbij worden ook varianten 
onderzocht waarbij ZoRo (in een latere fase) doorgetrokken wordt tot Centrum-West. 
Hierbij wordt ook gekeken naar het totale netwerk van verbindingen in het 
middengebied. Er wordt dus in zeer brede zin naar de corridor gekeken.

Rosier

180 Zó! 42 J 160 Er staat: ‘de verwachte achtervang op de continuïteit van databasebeheer niet nodig 
is geweest’ Graag een toelichting: wat was er verwacht en waarom hoefde dat niet? 
En wat had het te maken met COVID-19?

Antwoord:
Het beheer van de gemeentelijke databases is een belangrijk proces voor continuïteit 
van de IT-systemen. Doordat er een personele wissel in zicht was is er, ter afdekking 
van het continuïteitsrisico, voor gekozen een ondersteuningsafspraak te maken met 
een marktpartij. De inschatting was dat het overdragen van de taken tijdens deze 
Corona-periode lastiger zou zijn dan gebruikelijk en dat hier geen risico op kon 
worden genomen. Vanwege de soepel verlopen transitie heeft de gemeente hiervan 
in de praktijk geen gebruik hoeven maken en daarom ook niet de begrootte kosten 
gemaakt.

Iedema
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181 Zó! 43 J 164 Na een periode van jaarlijkse afname is het aantal honden ten opzichte van vorig jaar 
licht toegenomen. De opbrengst blijft ongeveer € 44.000 achter op de begroting. 
Meer honden en minder belasting? Graag een toelichting hoe dat kan.

Antwoord:
In de eerste helft van 2020 is de hondencontrole uitgevoerd. Hierdoor hebben we nu 
meer honden geregistreerd staan. Echter gaat de klant betalen vanaf het moment 
van de aangifte. Dit betekent dat de klant niet het bedrag van de hondenbelasting 
voor een volledig jaar betaalt, maar voor een deel van het jaar. 

Rosier

182 Zó! 44 J 165 ‘Via de resultaatbestemming zullen de middelen voor de regionale samenwerking 
Zuid-Holland Zuid gereserveerd worden.’ Zuid-Holland-Zuid komt wat uit de lucht 
vallen. Waarom staat dit hier en waar gaat het over? Wat doen we precies met Zuid-
Holland-Zuid?

Antwoord:
Hier is een verkeerde naam opgenomen. Dit betreffen middelen die bestemd zijn 
voor de arbeidsmarktregio Zuid-Holland Centraal.

Rosier

183 Zó! 45 J 177 En 178: Omissie: stukje over Eneco staat er 2x.

Antwoord:
De financiële vaste activa, waaronder het stukje van Eneco, is inderdaad twee keer 
vermeld. Dit is bij het samenstellen van de jaarstukken over het hoofd gezien.

Rosier

184 Zó! 46 J 186 Eerste regel tabel: van OAD Enecogelden 15 miljoen. Graag een toelichting.

Antwoord:
Dit bedrag is een gevolg van amendement 2006-Q1 en de uitwerking daarvan zoals 
toegelicht in het Memo afwijkingen na Tweede Tussenbericht 2020. Het bedrag 
bestaat uit de aanvulling van de weerstandscapaciteit van 10,5 mln. (7,0 mln. en 3,5 
mln.) en € 5 mln. die gereserveerd is in de Vrij inzetbare reserve voor het kunnen 
opvangen van tegenvallers in het rekeningresultaat door lagere inkomsten/extra 
kosten als gevolg van corona die onvoldoende door het Rijk worden gecompenseerd.

Rosier

https://ris2.ibabs.eu/Reports/ViewListEntry/Zoetermeer/cd036b1d-5f50-4515-a263-6801beac1d5b
https://ris2.ibabs.eu/Reports/ViewListEntry/Zoetermeer/2cb4de36-28d9-40ae-a4e6-b36da74ac236
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185 Zó! 47 J 186 Er wordt ruim een ton overgeheveld in het kader van een budgetoverheveling uit 
2017. Waar gaat dit over en waar vinden we de toelichting?

Antwoord:
De overheveling van € 107.000 is conform de resultaatbestemming van de 
jaarrekening 2017, zie raadsbesluit 0637283058 perspectiefnota 2019, agendapunt 
8, bijlage 3 (1.6).

Rosier

186 CDA 19 J 187 Waarom zit er een verschil tussen de bedragen die gemoeid zijn met de storting uit 
de reserve financiële positie Grondbedrijf (i.v.m. weerstandsratio ratio 1,2) naar het 
RIF.
Onder B5 RIF staat op pagina 187 een bedrag genoemd van € 13.114 (* 1000).
Maar onder A2 reserve FiPo staat op pagina 186 als onttrekking ivm weerstandsratio 
een bedrag van € 9.145 (* 1000).
Moeten deze bedragen niet gelijk zijn? Vanwaar dit verschil?

Antwoord:
De toevoeging aan het RIF en de onttrekking aan de reserve FiPo hoeven niet aan 
elkaar gelijk te zijn. Het genoemde verschil betreft hier m.n. de vrijval van de 
voorziening Nadelige Complexen. De reserve FiPo was reeds gemaximaliseerd na 
het verwerken van de tussentijdse winstnemingen. De vrijval uit de voorziening 
Nadelige Complexen is hierom direct ten gunste van het RIF gestort. 
Vandaar dat de storting in het RIF hoger is dan de onttrekking aan de reserve FiPo.

Rosier

https://ris2.ibabs.eu/Agenda/Details/Zoetermeer/cc405c94-bb46-42ec-916e-6cbd57faf60d
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187 Zó! 48 J 228 Waarom heeft Jeugdhulp Haaglanden een negatief vermogen per 2019, het was 
eerder positief? En dezelfde vraag voor de GGD op pagina 230 die nu een nog groter 
negatief vermogen heeft dan in het vorige jaar. Levert dat een risico op voor de 
gemeente?

Antwoord:
Het Servicebureau Jeugdhulp Haaglanden (hierna: SBJH) heeft in 2019 meer kosten 
gemaakt dan dat zij aan bijdragen heeft ontvangen van de tien deelnemende 
gemeenten. Het negatief exploitatieresultaat 2019 bedroeg totaal € 61.641. Dit 
resultaat is verwerkt in de algemene reserve van het SBJH. Omdat het 
exploitatieresultaat over 2018 € 24.282 positief was, resulteert in 2019 een negatief 
eigen vermogen van € 37.359.
Inmiddels is bekend dat het SBJH over 2020 een positief exploitatieresultaat heeft 
behaald van € 81.045. Het eigen vermogen is hierdoor weer € 43.687 positief.
Het Servicebureau wordt gefinancierd door de tien deelnemende gemeenten wat 
inhoudt dat budgetoverschrijdingen gedekt moeten worden door een extra 
deelnemersbijdrage. Het levert geen risico op voor de gemeente. 

Ter Laak

188 Zó! 49 J 251 Plaatjes zijn moeilijk leesbaar, zeker bij ‘misdrijven’. Kun we dat beter in beeld 
krijgen?

Antwoord:
De plaatjes zijn duidelijk leesbaar via: 
Dashboard - Besluit Begroting en Verantwoording - Zoetermeer 
(waarstaatjegemeente.nl) 

Rosier

https://www.waarstaatjegemeente.nl/dashboard/Besluit-Begroting-en-Verantwoording/
https://www.waarstaatjegemeente.nl/dashboard/Besluit-Begroting-en-Verantwoording/
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189 Zó! 50 J 251 Verzuim doen we beter dan NL, maar voortijdig schoolverlaten veel slechter dan NL. 
Is duidelijk waar dit laatste door komt?

Antwoord:
Voor absoluut verzuim (geen inschrijving) klopt het dat we beter scoren dan het 
gemiddelde in Nederland. Dat komt doordat het (her)inschrijven van uitgevallen of 
verhuisde leerlingen op scholen in Zoetermeer meestal geen probleem is. 
Het relatief verzuim(spijbelen) en schoolverlaten ligt hoger dan het landelijk 
gemiddelde doordat Zoetermeer met grootstedelijke problematiek kampt. Daarnaast 
is er de afgelopen jaren stevig ingezet op de verzuimaanpak waardoor er sprake is 
van goed meldgedrag door de scholen.

Iedema

190 Zó! 51 J 255 ‘Ook de omzetgarantie voor jeugdinstellingen en Wmo-instellingen zijn niet 
opgenomen, omdat deze binnen de budgetten zijn opgevangen.’ Waarom is hiervoor 
gekozen?

Antwoord:
In theorie kan omzetgarantie niet leiden tot een overschrijding van het budget, want 
de omzet van 2020 staat reeds geraamd in de begroting. Daarom kan de 
omzetgarantie binnen het beschikbare budget worden opgevangen en is dat voor het 
Rijk ook de overweging dat hiervoor geen compensatie wordt verstrekt.

Rosier

191 Zó! 52 J 256 ‘Voor de posten die optellen tot een bedrag van € 262.455 is geen aanwijsbare 
compensatie gegeven.’ Waar moeten we aan denken? Wat voor posten zijn dit?

Antwoord:
Dit bedrag bestaat uit subsidie voor de cultuurzomer en -winter en huurcompensatie 
voor commerciële huurders.

Rosier

192 PvdA 1 R 5 Er staat dat op 21 april het voorlopige accountantsverslag naar de raad komt. 
Waarom staat dit nog niet bij de stukken?

Antwoord:
Het voorlopige accountantsverslag is reeds aangeleverd in ibabs en staat bij de 
stukken van de commissie plenair van 18 mei 2021, onder agendapunt 8.

Rosier

https://ris2.ibabs.eu/Agenda/Details/Zoetermeer/14554765-0392-491f-a451-8e5f07825a14
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Bijlage 1.
Antwoord op vraag 139
 (Tom Lubbe)

Heffingen en belastingopbrengsten Bedragen * € 1000

Verschil

rek-begr '20Prog. Heffing / Belasting Rekening 
2019

Begroting 
2020

Rekening 
2020 Bedrag     Perc.    

1 Leges vent- en standplaatsverg. / winkeltijden 83 87 82 -5 -6%
1 Marktgelden / leges marktvergunningen 101 132 98 -34 -26%
2 Leges gehandicaptenparkeerplaatsen / -kaarten 51 56 45 -11 -20%
3 Afvalstoffenheffing 14.241 14.845 14.478 -367 -2%
3 Rioolrecht grootverbruikers 27 309 308 -1 -1%
3 Rioolrecht kleinverbruikers 6.432 6.134 6.214 80 1%
3 Leges verkeersvergunningen 4 8 2 -6 -75%
3 Parkeerbelasting 2.023 2.863 2.105 -758 -26%
3 Lijkbezorgingsrechten 488 528 614 86 16%
5 Leges vergunningen bestuurlijk juridische zaken 73 106 66 -40 -38%
6 Leges publiekszaken (inclusief rijksleges) 1.679 1.281 1.268 -13 -1%
6 Omgevingsverg.: leges bouw- en sloopverg. c.a. 3.176 3.691 5.622 1.931 52%
6 Omgevingsverg.: leges kapverg. / in- en uitritten 19 22 22 0 0%
7 Leges gemeentelijke bestemmingsplannen 11 30 0 -30 -100%
7 Leges woonvergunningen 1 3 5 2 67%

OAD Onroerende zaakbelastingen 33.705 34.943 34.840 -103 0%
OAD Hondenbelasting 467 560 515 -45 -8%
OAD Toeristenbelasting 363 308 203 -105 -34%
OAD Precariobelasting 335 378 255 -123 -33%
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Bijlage 2.
Antwoord op vragen 90 en 97
Toelichting: de geanonimiseerde gegevens betreffen namen van commerciële organisaties. Dit in verband met bedrijfsgevoelige informatie.
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